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Le char Sherman, un des objets phares de l'exposition «Lëtzebuerg am Zweete Weltkrich – 
75 Joer Liberatioun», prolonge son séjour à Pétange. 
Mis à disposition par l'administration communale de Clervaux et en attente d'être restauré par le «War 
Heritage Institute» à Bastogne en 2023/24, il est désormais installé à Pétange sur le parvis du moulin Wax. 

Situé près de la « Maison rouge » qui abrite l'espace muséologique 9'44 commémorant le 9 septembre 
1944, il complètera ainsi la grande panoplie de monuments érigés en souvenir de la Seconde Guerre 
mondiale dans la commune. Tout comme le «Greyhound», un véhicule blindé M8 installé sur le square 
Hyman Josefson, rappelle les premières victimes de la Libération à Pétange, le char Sherman évoque la 
bataille des Ardennes, qui en hiver 1944/45 a ravagé la plupart des villages dans les Ardennes et la Petite 
Suisse luxembourgeoise 
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Séance publique du 21 octobre 2019 
Durée de la séance: 14.30 à 17.00 heures 

 
 
Présents: 
 

Mellina Pierre, bourgmestre (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1er échevin (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2e échevin (CSV) 
Mertzig Romain, 3e échevin (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Goergen Marc (Piratepartei) 
Welter Christian (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Absent et excusé: 
 

Néant 

ORDRE DU JOUR 
Séance à huis clos (14.30 heures) 

1. Personnel 
1.1. Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement A1, sous-groupe scientifique et technique, pour les 

besoins du département technique – décision. 
1.2. Promotion d’un fonctionnaire au grade 7 du niveau supérieur du groupe de traitement D1, sous-groupe à attributions 

particulières – décision. 
1.3. Promotion d’un fonctionnaire au grade 13 du niveau supérieur du groupe de traitement B1, sous-groupe administratif 

– décision. 
 

Séance publique (15.00 heures) 

2. Communications du collège des bourgmestre et échevins. 

3. Administration générale 
3.1. Titres de recette – décision. 
3.2. Démission d’un membre de la commission des affaires culturelles, touristiques et des festivités ainsi que de la 

commission de l’économie et du commerce local – information. 
3.3. Fixation du taux multiplicateur à appliquer en matière d'impôt foncier pour l'exercice 2020 – décision. 
3.4. Fixation du taux multiplicateur à appliquer en matière d'impôt commercial pour l'exercice 2020 – décision. 
3.5. Construction de nouveaux garages communaux à Pétange: vote d’un crédit supplémentaire – décision. 

4. Enseignement musical: Organisation scolaire pour l’année 2019/2020 de l’École de Musique – décision. 

5. Affaires sociales 
5.1. Avenant à la convention bipartite 2018 avec le Ministère de l’Education nationale, de l’Enfance et de la jeunesse pour 

les Maisons Relais – décision. 
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5.2. Organisation des après-midis de loisirs «Vakanzaktioun» pour l’année 2020 – décision. 

6. Culture: Avis relatif au classement du site archéologique au lieu-dit «Auf dem Titelberg» comme monument national - 
décision. 

7. Propriétés 
7.1. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Fabien 

Munzlinger et Mme Melanie Thein – décision. 
7.2. Compromis concernant l’acquisition de terrains sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Jean-Luc 

Back et Mme Christine Watry – décision. 
7.3. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 

Suzanne Werding – décision. 
7.4. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 

Christiane Schreiner – décision. 
7.5. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Fernand 

Sitz et Mme Hélène Maar – décision. 
7.6. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Nicolas 

Laroche et Mme Alice Karier – décision. 
7.7. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme Andrée 

Gress, Mme Laure Wolff et Mme Mylène Wolff – décision. 
7.8. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de M. 

Claude Bour et Mme Ana Paula Carvalho De Oliveira – décision. 
7.9. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de M. 

Vitor Martins Tinoco et Mme Natália Da Silva Vieira – décision. 
7.10. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de M. 

Charles Martin et Mme Nora Schmitz – décision. 
7.11. Acte concernant la vente d'un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Op Raechels», à la société Fish Center SARL – décision. 
7.12. Acte concernant l'acquisition gratuite d'un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 

Laurence Hoeltgen – décision. 
7.13. Acte concernant l'acquisition gratuite d'un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Rue Amalbergue», de la part de la société 

Kalista Immo SA – décision. 
7.14. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Guy Karges 

– décision. 
7.15. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de Mme Marie-

Josée Oehmen – décision. 
7.16. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Roberto 

Rinaldis et Mme Caterina Tobia – décision. 
7.17. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Paul 

Vanclaire et Mme Françoise Lippens – décision. 
7.18. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue des Jardins», de la part de l’entreprise Move-It 

– décision. 

8. Urbanisation 
8.1. Demande de morcellement de la part de M. Nico Bartz concernant un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la 

Piscine» – décision. 
8.2. Modification ponctuelle du plan d’aménagement général concernant des fonds sis à Pétange, au lieu-dit «Auf den 

Jenken» - décision. 

9. Vie associative 
9.1. Statuts de l’association «Association des guinéens et ami(es) de Luxembourg ASBL» - information. 
9.2. Statuts de l’association «Centre de réveil spirituel – Luxembourg ASBL» - information. 
9.3. Statuts de l’association «EDC The Duk’erzzz» - information. 
9.4. Dissolution de l’association subsidiée «Femmes catholiques Luxembourgeoises de Pétange» - information. 
9.5. Octroi de subsides à la société – «Gestion Home ASBL» - décision. 

10. Dépenses diverses: Octroi de cadeaux de service – décision. 
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COMPTE RENDU 
1. 
Le point 1 de l’ordre du jour a été traité en séance à 
huis clos. 
Le conseil communal a décidé de rendre public la décision 
suivante: 

Nomination d’un fonctionnaire (m/f) du groupe de traitement 
A1, sous-groupe scientifique et technique, pour les besoins du 
département technique – décision. 

M. Jérôme Bauler, de Pétange, est nommé provisoirement 
aux fonctions de fonctionnaire communal dans le groupe 
de traitement A1, sous-groupe scientifique et technique. 

2. 
Communications du collège des bourgmestre et 
échevins. 
Mertzig Romain, Schäffen: 

Den Här Arendt hat mer eng Fro gestallt an engem vun de 
viregte Gemengeréit a wou ech him net direkt konnt eng 
Äntwert ginn. An ech wéilt him elo haut dorobber äntweren. 

Hien hat mech gefrot, ob mer där Buchsbaumzünsler hei um 
Gemengenterritoire hätten. Jo, mir haten där beim Monument 
vun der Borne du passeur. D’Verbreedung vun där Raup gëtt 
duerch d’Hëtzt an Dréchent favoriséiert an duerch deen 
dréchenen a laange Summer dee mer haten, hate mer och där 
Raupen hei. Et misst awer elo eriwwer sinn, well déi 
Päiperleke verdroe kee Reen, esou datt domadder déi Saach 
gedoen ass. 

3.1. 
Administration générale. 
Titres de recettes au montant total de 7.497.877,46 euros 
- approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Recettes les plus importantes: 

Impôt commercial – 3e avance 284.000,00 € 
Fonds de dotation globale des 
communes – solde 3e trimestre 
(excepté part CGDIS 3e trimestre) 

6.892.832,87 € 

Fonds de dotation globale des 
communes – part CGDIS 3e trimestre 132.957,13 € 

 
Approbation à l’unanimité. 

3.2. 
Administration générale. 
Démission d’un membre de la commission des affaires 
culturelles, touristiques et des festivités ainsi que de la 
commission de l’économie et du commerce local – 
information. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Il est pris acte de la démission d'office de M. Tom Kohner. 

3.3. 
Administration générale. 
Fixation du taux multiplicateur à appliquer en matière 
d'impôt foncier pour l'exercice 2020 – décision. 

Pour l'année 2020, les taux multiplicateurs de l'impôt foncier 
sont fixés comme suit: 

Impôt foncier A: 
Propriétés agricoles 400% 

Impôt foncier B1: 
Constructions industrielles et commerciales 640% 

Impôt foncier B2: 
Constructions à usages mixtes 400% 

Impôt foncier B3: 
Constructions à autre usage mixte 200% 

Impôt foncier B4: 
Maisons unifamiliales, maisons de rapport 200% 

Impôt foncier B5: 
Immeubles non bâtis autres que les terrains à 
bâtir à des fins d’habitation 

400% 

Impôt foncier B6: 
Terrains à bâtir à des fins d’habitations 600% 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

De Schäfferot proposéiert, fir den Taux multiplicateur, wat 
d’Grondsteier ubelaangt, op deem nämmlechten Niveau ze 
loosse wéi en déi lescht Jore war. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Et ass jo am Land bekannt, datt d’Präisser um 
Wunnengsmaart ëm 11% an d’Luucht gaange sinn. An eng 
vun den ugeklongene Léisungen, wou och elo déi leschte 
Kéier an der Chamber breet diskutéiert ginn ass, an dat op 
Initiativ vun der CSV, déi di Propositioun gemaach hat, ass fir 
datt eidelstoend Wunnengen an Terraine solle méi besteiert 
ginn. Well et ass esou, datt vill Leit einfach eppes kafe fir dann 
dorobber ze spekuléieren, well se wëssen, datt d’Präisser 
rasant an d’Luucht ginn. Och wéi de Logementsspriecher vun 
der LSAP gesot huet, wier et fir de Leerstand ze bekämpfen 
elo un der Zäit, fir déi steierlech Mesuren ze ergräifen. Dofir hu 
mer haut eng Motioun matbruecht, wou mer de Schäfferot 
géifen opfuerderen, fir bis d’nächst Joer eng Zort Steier op 
deenen eidelen Terrainen ze proposéieren an am 
Gemengerot déi Diskussioun opzehuelen. Mir hunn et 
bewosst vage gelooss, fir dem Schäfferot méiglechst vill 
Pisten ze loossen a fir eben dee Problem gutt unzegoen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir hunn an eisem Impôt foncier verschidde Pisten. Dir gesitt 
an eisem Impôt foncier de B6 «Terrains à bâtir à des fin 
d’habitation». Do hu mer op 600% eropgesat. Wann hei am 
Gemengerot Impulser komme fir dat nach méi héich ze setzen, 
dann ass dat sécherlech eng Propose, déi de Schäfferot kann 
analyséieren. De Schäfferot kann a soll awer hei net roden, 
wat de Gemengerot wëll, an ech sinn awer frou iwwert all 
Input, deen an deem Beräich kënnt an dann ze kucken an 
driwwer nozedenken. 

Ech wëll awer e puer Saache virausschécken, datt mer esou 
eng Diskussioun hei am Gemengerot solle féieren an net 
hanner zouenen Dieren am Schäfferot d’Decisioune sollen 
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ënnermaueren. «Terrains à bâtir à des fins d’habitation» hu 
mer fir alles, wat am Perimeter läit a wat fräi steet, op 600% 
eropgesat. Ech muss iech awer soen, datt ech net 
d’Impressioun hätt, datt wansinneg vill esou Terrainen 
doruechter brooch leien. Ech wëll iech drun erënneren, datt 
mer am Gaange sinn, fir eng Rei Mesuren ze huelen am Kader 
vun eisem PAG. Mir hunn zum Beispill ee Lotissement, wat 
mer wëlle virundreiwen a wou de Ministère du Logement fir de 
Moment deen ass, deen d’Führung huet. Dat ass bei dem ale 
Site «Eucosider». Do hu mer eng Prioritéit drop gesat am 
Kader vum PAG, dee mer 2017 festgehalen hunn. Wa bannent 
6 Joer, nodeems de PAG ugeholl ass, keng Mesurë geholl 
ginn, oder keng Demarche geholl gi fir deen Terrain ze 
viabiliséieren, deen Terrain an d’Gréngzon fält. Dat ass eng 
Mesure déi de Staat de Gemenge ginn huet, an deen 
d’Gemeng Péiteng op deem doten Terrain, wat e groussen 
Terrain ass, am Fong applizéiert huet. Do ass den Terrain net 
a Privathand, mee do ass den Terrain a Staatshand, an zwar 
an der Hand vum Ministère du Logement. An do hoffe mer, 
datt an deenen nächsten ee bis zwee Joer awer e bësse 
Beweegung an deen Dossier kënnt. Well do ass et ebe grad 
net esou, wéi en et heiansdo beim Staat a bei der Regierung 
héiert, datt do Terrainen a Privathand wieren an datt Leit 
géifen drop spekuléieren, well hei ass den Terrain schonn 
definitiv zanter zwee Joer an der Hand vum Staat. An do kann 
de Staat direkt reagéieren. 

Mir sinn och als Gemeng am Gaangen op all deene Projeten, 
déi mir hunn, Dispositiounen, déi mir hunn, direkt ze 
reagéieren. Ech erënneren un d’Lotissement «An den 
Atzéngen», wou mer zu ganz gënschtege Präisser Terraine 
verkaaft hunn, a wou an der Tëschenzäit lues a lues mee 
sécher d’Leit eraplënneren. Wou mer awer musse wëssen, 
datt mer 6 Joer dru gedoktert hunn um Niveau vun eise 
Prozeduren, fir esou wäit ze sinn, datt mer am Fong elo déi 
éischt Awunner kënnen entgéinthuelen. Do huet d’Gemeng 
seng Efforte gemaach. D’Gemeng huet d’Demarchen am Joer 
2013 geholl bei ganz villen Awunner. All all déi Awunner ware 
bereet fir hir Terrainen zur Verfügung ze stellen an ze verkafen 
am Hibléck op de Projet vun deem Lotissement. Och hei kann 
een net soen, datt et Privatleit sinn, déi do géife spekuléieren, 
well hei ass et effektiv d’Prozedur, déi dozou bäigedroen huet, 
datt et 6 Joer gebraucht huet bis déi éischt Leit kënnen elo 
ufänken do ze wunnen. 

Ech erënneren un d’Lotissement Neiwiss, wou mer am 
Gaange si mat der Extensioun zu Rodange a wou mer elo 
Terrainen opkaaft hunn. Dir hutt selwer déi leschte Méint a 
Joren eng ganz Rei Acquisitioune vun Terraine matgestëmmt, 
wou Leit bereet ware fir eis Terrainen zur Verfügung ze stellen 
an ze verkafen. Natierlech zu engem Präis, mee zu engem 
Präis, dee ganz raisonnabel ass a wou mer och an der Lag 
wieren, fir fir 40.000 Euro den Ar d’Terrainen ze verkafen. Mee 
mir hänken och erëm eng Kéier un enger ganzer Rei 
prozedurale Problemer, ë.a. Kompensatiounsmesurë bei 
deem Terrain – wat eng Wiss ass – a wou elo emol muss 
kompenséiert ginn a wou mer elo emol op den Environnement, 
op d’Ministèren an de Staat waarden, fir datt mer gesot kréien, 
wat mer musse maachen, a wou eng Rei Mesuren, déi se eis 
elo eventuell operleeën oder virschreiwen, eis obligéiere fir de 
Präis vum Terrain no uewen ze revidéieren. Well mir wëlle kee 
Benefice maachen, mee mir wëlle just déi Fraisen, déi dat 
Ganzt eis kaschten, u sech recuperéieren. 

Mir sinn an enger Gemeng, wou mer am Gaange sinn ze 
wuesse mat engem Duerchschnëtt vun 378 Awunner pro Joer. 
Dat ass den Duerchschnëtt vun deene leschten 10 Joer. Dat 
heescht 3.785 Awunner, déi mer an deene leschten 10 Joer 
bäikritt hunn. Mir sinn eng Gemeng, wou mer mat 1.634 
Awunner pro km2 eng vun deenen dichtste bewunnten 
Awunnerzuel hunn, wuel wëssend, datt 55% vun eisem 

Territoire guer net bewunnbar ass. Mir mussen awer och 
oppassen, wa mer elo ufänken eng ganz Rei Mesuren ze 
huelen, a wou ech eigentlech net richteg weess, wou déi 
Terraine wieren, déi brooch leien, a wou déi sëllegen Haiser 
wieren, déi eidel stinn. Et ginn eng Rei Haiser, an dat huet och 
seng Grënn, déi zu engem Deel fräi stinn a wou een eng Kéier 
kann intervenéieren. De Sikor, mat senger Rei vun Aktiounen, 
huet seng Demarchë gemaach fir eventuell ze versiche fir um 
Niveau vun de Leit déi Haiser nees ze bewunnen. Mee ech 
fäerte ganz, datt mir hei zu Péiteng an der Gemeng elo kaum 
esou ee Besoin hunn, datt mer an deem Sënn mussen esou 
staark intervenéieren, fir esouwuel engersäits Terrainen ze 
viabiliséieren, déi am Perimeter leien an déi kënne bebaut 
ginn, an anersäits Wunnengen, déi eidel stinn, bewunnbar ze 
kréien. Ech mengen net, datt mer mat där Zuel vun Awunner 
a mat där Evolutioun, déi mer an der leschter Zäit an eiser 
Gemeng kennen, do esou ee grousse Besoin hunn. 

Mee ech sinn awer bereet, wann eng Demande vum 
Gemengerot do ass a konkret Piste gewise kréien, wéi ee 
vläicht nach dat eent oder anert Problem aus der Welt ka 
schafen, fir dat anzegoen. Wuel wëssend – an dat hutt der an 
ärer Motioun och geschriwwen – datt besonnesch bei deene 
fräistoende Gebaier eng Rei Gemengen e Reglement geholl 
hunn, mee menges Wëssen awer keng Gemeng déi 
Reglementer jee ëmgesat huet, well et sech ganz schwéier 
ëmsetze léisst. 

Ech mengen, mir sollen dat zesumme kucken. Et ass net de 
Schäfferot, deen iergendeng Propositioun soll maachen. Ech 
si gäre bereet, fir iwwert esou Saachen ze diskutéieren, mee 
ech géif awer och gären emol vum Gemengerot wëssen, op 
wat fir engem Niveau datt en haaptsächlech wëll virgoen. Och 
vun iech – vun der Fraktioun vun der Piratepartei – wëll ech 
gäre wëssen, wou hei déi grouss Problemer sinn um Péitenger 
Territoire. Ech gesi se, mat där Evolutioun vun der 
Bevëlkerung, déi mir hei hunn, a mat deene Projeten, déi mir 
hunn, net onbedéngt. Dofir ass et och vum Schäfferot senger 
Säit aus ganz schwéier, fir hei elo Propositiounen ze maachen 
a wou mir eis am Fong där grousser Problematik net esou 
bewosst si wéi dir dat elo hei schildert. Nodeems den Här 
Halsdorf och nach kuerz Stellung dozou geholl huet, géif ech 
gären den «tour de table» opmaachen an ech si ganz gäre 
bereet fir iwwert déi eng oder aner ganz konkret Propositioun 
an deem Sënn nozedenken. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Ech ka mech de Wierder vun eisem Buergermeeschter 
nëmmen uschléissen. Ech muss awer nach zwou Prezisioune 
ginn. Déi eng Prezisioun huet de Buergermeeschter schonn 
ugeschwat, wou e seet, datt déi Taxen, déi agefouert gi sinn, 
wéi zum Beispill zu Esch, schwéier applicabel sinn. Dat weess 
ech nach selwer aus menger Zäit, wou ech nach an der 
Regierung war. A bis elo huet sech erwisen, datt déi Taxen 
näischt bréngen. Dat ass dat éischt. 

Dat zweet ass, d’Regierung ass am Gaangen drun ze schaffen 
– a si hunn eis dat an der Chamber gesot – fir e Projet de loi 
fir eng nei Grondsteier virzeleeën. Wann deem esou ass, da 
mengen ech, da wier et net falsch ze waarde bis mer emol e 
Kader hunn an der Chamber. An da kënnen d’Gemengen sech 
jo am eenzelen do mat abréngen. Grad esou ass dann och de 
Syvicol gefuerdert als representante Gremium vun de 
Gemengen, fir dann an där Diskussioun d’Visiounen, déi de 
Gemengesecteur huet, mat anzebréngen. 

A wat de Buergermeeschter och richteg gesot huet, dat ass, 
datt Péiteng eng Gemeng ass, déi eng ganz aner 
Konfiguratioun huet wéi iergendeng Landgemeng oder 
iergendeng Groussgemeng. Dat heescht, mir sinn eng kleng 
Gemeng mat enger ganz héijer Densitéit, an deene Saache 
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muss een och Rechnung droen, wann ee Moossnamen aféiert 
a wann een Dispositiounen aféiert. Dir hutt jo och déi zwou 
Saachen ugeschwat. Dat eent ass déi «Taxe de non-
affectation à la construction» an och nach d’ «Taxe 
d’inoccupation» fir déi B6-Terrainen. Et ass gutt, datt der dat 
hei zur Diskussioun bréngt an et ass och gutt, datt mer nach 
heiriwwer eng Kéier diskutéiere wäerte wann dat méi enk gëtt. 
Mee dat ass eng Diskussioun, déi net um Schäfferot ass ze 
maachen. Et ass eng Gemengerotsdecisioun an dat musse 
mer am Gemengerot diskutéieren. An an deem Sënn ass är 
Motioun a gewëssenem Sënn «superfétatoire». Mir sollen dat 
zesummen diskutéieren a waarden, bis mer dee richtege 
Kader hunn. An do kënne mer eis haut engagéieren – an de 
Buergermeeschter huet dat jo och gesot fir datt, wann et méi 
konkret gëtt, da mam Gemengerot ze diskutéieren an dann 
Dispositiounen anzeféieren an eisem Gemengereglement. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Nach eng lescht Remark: Kommt mir setzen eis alleguerten 
zesummen – mir als Gemengerot – a mir leeën emol d’Fakten 
op den Dësch an enger Geheimsëtzung a wou mir da soen, 
wou mer als Péitenger Gemengerot déi grouss Problemer 
gesinn um Niveau vum Logement an eiser Gemeng. Et gëtt 
ëmmer erëm gesot, mir géifen ze vill héich bauen, mir géifen 
ze vill dicht bauen, mir géifen ze vill Appartementer bauen, mir 
géifen ze vill wuessen. Wa mir elo nach méi Drock maachen, 
da musse mer eis emol eng Kéier eens sinn um Niveau vum 
Gemengerot, a wat fir eng Richtung mer wëlle goen. Ech wëll 
dat gären eng Kéier «en toute sérénité» diskutéieren an net 
virpreschen. Mee ech sinn awer op, fir eng Kéier eng Sëtzung 
ze maachen – uganks 2020, wann elo Budgetssëtzunge 
laanscht sinn – an eis alleguerten auszetauschen an ze soen, 
wou mer déi grouss Problemer gesinn. Mee ech sinn dogéint 
fir elo hei virzepreschen an elo iergend eng Tax anzeféieren, 
déi a mengen Aen eigentlech näischt wäert bréngen. Et wäert 
eis goe wéi all deenen anere Gemengen, datt eng Steier 
agefouert ginn ass an déi awer näischt bréngt. An da si mer 
grad esou frustréiert wéi déi Gemengen, déi der hei opgezielt 
hutt a wou d’Resultat net besser ass wéi bei eis. 

Breyer Roland (CSV): 

Et ass eng ganz gutt Propositioun, déi de Buergermeeschter 
elo gemaach huet, fir sech zesummenzesetzen. Et ass en 
Thema, wou de Gemengerot eng Kéier ganz konstruktiv ka 
seng Gedanken abréngen. An déi Taxenerhéijunge gi schonn 
op 5, 6 Joer zeréck, wou déi éischt Iddie komm si fir d’Taxen 
anzeféieren. An déi Gemengen, déi dat gemaach hunn, hu se 
nach net applizéiert, souwäit mäi Wëssen ass. 

Ech sinn och net der Meenung, datt ee soll direkt mam décken 
Hummer a mam Briecheise virgoen. Fir d’éischt soll emol eng 
Motivatioun do sinn. An déi Motivatioun huet sech an deene 
leschte Joren zum Beispill beim Sikor gewisen, deen zum 
Beispill eng Agence immobilière sociale bedreift a wou de 
Moment 107 Haiser oder Appartementer konnte besat ginn 
duerch méi sozial schwaach Familljen. An dat einfach 
doduerch, datt eng Motivatioun do war an dem Proprietär 
gesot gouf, datt se säin Haus gutt géife versuergen, mee datt 
en net de Loyer zu 100% géif kréien. De Proprietär kann dat 
awer vun de Steieren ofsetzen. Dat ass jo en «avantage 
fiscal». An de Proprietär kritt och eng Garantie vum Loyer, dat 
heescht, et ass séchergestallt, datt e seng Sue fir säin Haus 
oder Appartement kritt. An de Sikor garantéiert och, datt e säin 
Haus versuergt erëm kritt. An dat ass e gudde Wee gewiescht 
an dat muss een emol eng Kéier mat motivéieren. 

Et sinn ëmmer Ursaachen do. Bei deene meeschten Haiser, 
déi eidel stinn, ass et, well d’Eltere verstuerwe sinn, oder si 
liewen an enger Structure d’accueil oder Fleegeheem a liewen 
an der Hoffnung, datt se nach emol zeréck an d’Haus 

kommen. An d’Kanner an d’Ierwen alleguerte wëllen dat Haus 
och net verkafen, well se ofwaarden an der Hoffnung, datt 
d’Mamm oder de Papp erëm zeréck an d’Haus ka kommen. 
Dat ass awer net de Fall. De Sikor kéint déi Situatioun einfach 
ganz motivant opbauen a soen, datt se d’Haus nëmme fir 3 
Joer wëllen an net fir éiweg. De Sikor hëlleft jo nëmmen deene 
Famillje just temporär, bis se eng besser Situatioun hunn. Déi 
Kontrakter ginn nëmmen op 3 Joer gemaach an da gi se 
revidéiert. A si kréien nëmme gehollef iwwert d’Offices 
sociauxe fir Fouss ze faassen am Liewen. Dat sinn 
Argumentatiounen, déi duerno ëmmer aliichten a wou 
d’Elteren an d’Familljen, déi betraff sinn, kënne soen, datt et 
jo net definitiv ass an dat kéinten se matmaachen. Dat ass 
vläicht an der Rei, och wa mer dann nëmmen 10 Euro de 
Quadratmeter kréien – um fräie Maart géifen se vläicht 15 
Euro kréien – mee wou den Avantage fiscal awer nach dobäi 
kënnt. Dat sollt een emol nach méi ausschluechten an do sinn 
nach vill Saachen ze maachen. 

Esou vill Haiser sinn et och net. Mir haten – wou ech nach am 
Schäfferot war – eng Kéier eng Héichrechnung, eng 
Recherche gemaach, an et ware keng Honnerten Haiser. Et 
waren der manner ewéi 100. A bei deene meeschte läit och e 
Grond vir. Ech kennen zum Beispill e Schoulkolleeg, deen der 
5 huet, a mat deem kann ech emol eng Kéier schwätzen. Mee 
dat ass een extreme Fall. Mee déi meeschte Fäll hunn e 
Grond, firwat et eidel steet. 

Et soll een déi Iddien emol eng Kéier an engem 
Ronndëschgespréich opgräifen an zesumme konstruktiv 
driwwer nodenken. 

Gira Carlo (CSV): 

Ech schléisse mech deene Wierder vum Här Breyer gären un, 
datt ee sollt d’Leit motivéiere fir déi Haiser hierzeginn. Mäi 
Problem dobäi ass, wéi definéiere mer, wat en eidelstoend 
Haus ass? 

Wéi den Här Breyer selwer gesot huet, et si Leit, déi 
iergendwéi mussen an eng Institutioun goen. Et kann ee jo 
dann als Kanner, esou laang wéi déi Leit net wëllen, dat Haus 
net verkafen, respektiv verlounen. An dofir ass et immens 
schwiereg, fir do ze definéieren. Esou datt ech och mengen, 
datt een do muss waarden, datt een e gesetzleche Kader huet 
a wou een da ka soen, datt dat doten en Haus wier, wat eidel 
steet oder net. Déi Iddi, déi opkomm ass, fir sech eng Kéier 
Gedanken ze maache fir driwwer ze diskutéieren, fannen ech 
gutt, mee ech mengen awer och – wéi den Här Breyer gesot 
huet – datt et elo net esou opportun ass, well et awer net esou 
vill Haiser an der Gemeng ginn, déi eidel stinn. An de Gros vun 
de Leit, déi et eidel stoen hunn, hunn eng gudde Grond. Och 
wa mer da vun uewen erof géifen diktéieren, datt se se solle 
fräi gi wa se sech e bësse gutt situéieren. Well de Moment, 
esou wéi d’Steiere sinn, déi mer kënnen andreiwen, ass och 
nach kee motivéiert fir doduerch Haiser hierzeginn. 

Becker Romain (déi gréng): 

D’Initiativ ass gutt, well mer jo driwwer diskutéieren. An ech 
fannen och dem Här Buergermeeschter seng Iddi gutt, fir datt 
mir eis alleguerten eng Kéier sollten an engem «huis clos» 
zesummesetze fir ze kucken, wat mer wëllen a wéi mer vir 
ginn. Ech mengen, et ass näischt Neies. Mir hate viru 5 oder 
6 Joer als gréng Fraktioun eng Kéier eng Motioun hei 
erabruecht, fir eng Taxatioun vun eidelstoende Wunnengen ze 
maachen. Dat waren haaptsächlech eidel Wunnengen an net 
de Bauterrain. Deemools hate mer scho laang a breet driwwer 
diskutéiert an ech fannen et gutt, datt mer eis eng Kéier wëllen 
zesummesetzen an dann driwwer schwätzen. 

Den Här Breyer huet och ugeschwat, datt et Leit ginn, déi 
Haiser hunn an déi iergendeng Ursaach hu fir déi Haiser eidel 
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stoen ze loossen. Ech selwer kennen awer zwee Haiser, déi 
net wäit ewech vu mir eidel stinn, an déi sti schonn iwwer 40 
Joer eidel. An ech fannen net, datt do eng gutt Ursaach ass, 
well wann ech matkréien, datt vill Leit – wa mir virun der Dier 
schaffen – stoe bleiwen a mech froen, wiem déi Haiser 
gehéieren a se drun interesséiert wiere fir et ze kréien an et ze 
rafistoléieren an dran ze schaffen. An do ginn et dann awer 
Leit, déi einfach net wëllen hir Wunneng ewechginn oder 
hierginn, wuel wëssend, datt aner Leit Wunnenge sichen. 

De Buergermeeschter huet mir och deemools viru 6 Joer 
geäntwert, datt hien do kee méi géif dra wunne loossen, esou 
wéi et momentan ausgesäit. Mee déi Leit wollten dat jo awer 
rafistoléieren. 

Et gi wuel Ursaachen an et ginn och Ursaachen, firwat Leit et 
eidel stoe loossen. Si hunn einfach keen Intressi drun, an 
anerer sichen. An dofir musse mer hei wierklech driwwer 
schwätzen an dofir fannen ech déi Iddi, fir et eng Kéier am 
ganze Krees hei ze maachen, richteg topp. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech sinn absolut averstane bei deem Fall, vun deem dir 
schwätzt. Do kënne mir et verzéngfachen an ech fäerte ganz, 
datt dat Haus nawell fräi steet. Et ass net aus 
Spekulatiounsgrënn, wou déi di Haiser eidel stoe loossen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Ech sinn emol frou, datt mer eigentlech vun der Analys a vun de 
Moossnamen net esou wäit ausernee leien. Et ass wierklech 
esou, datt mer e bëssen dobäi geléiert hunn, an dofir hu mer 
och déi Motioun jo méiglechst op gehalen. An dofir steet jo och 
zum Schluss, datt een déi Diskussioun sollt féieren an een dann 
ongeféier Richtung Mäerz 2020 zu enger Entscheedung soll 
kommen. An där Optik hate mer natierlech dru geduecht, datt 
de Gemengerot a vläicht och d’Kommissiounen an alles 
Néideges agebonne gëtt. An dofir hu mer gefrot, datt u sech de 
Schäfferot den Optrag gëtt an da geet et da weider. An da kënnt 
et op d’Dagesuerdnung an et leeft säi Wee. Dat war eigentlech 
déi Optik, firwat mer gesot hunn, datt de Schäfferot dat fir bis de 
Mäerz 2020 soll maachen. 

Sécherlech hu mer elo keng 1.000 Haiser oder 
Appartementer, déi eidel stinn, mee wa mer och nëmmen 10 
bis 20 Familljen domadder hëllefe kënnen, dann ass deenen 
awer op mannst scho gehollef a si hunn eng Wunneng fonnt. 
Dat heescht, vun do un ass et awer schonn e gudden Ufank. 
De B6 hate mer eis natierlech ugekuckt, mee de B6 hëlt awer 
elo just Terrainen an net déi eidelstoend Wunnengen. 
Deementspriechend wier et awer och schonn interessant, 
wann een e Faktor géif fanne fir spéiderhin och déi eidelstoend 
Wunnenge mat ze besteieren. Well et ass nun emol effektiv 
esou – a mir hunn och do mat e puer Leit geschwat – datt et 
se jo näischt kascht an et ësst jo näischt, wann dat Haus esou 
eidel do stoe bleift. Dat ass leider eng Remark, déi een oft kritt. 
Sécherlech ginn et duerno och aner Méiglechkeeten – iwwert 
e soziale Loyer, iwwert aner ASBLen ze fueren – fir déi Haiser 
ze verlounen, ouni datt de Proprietär e Risiko ageet. Dat 
heescht, en ass ofgeséchert, fir datt kee Schued entsteet an 
an där Optik wier eng Steier – fir datt en déi Haiser net eidel 
géif stoe loossen – ganz interessant. An dofir ass eis Motioun 
och esou ze verstoen, datt bis Mäerz 2020 eng breet 
Diskussioun mam Gemengerot an an de Kommissioune géif 
gefouert ginn, fir esou Léisungen ze fannen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech ka mat de Missiounen esou wäit averstane sinn, datt mer 
hannendru schreiwen, datt mir eis als Gemengerot 
engagéieren, an deenen éischten zwee Méint am nächste 

Joer, eng «discussioun de fond» ze féieren. Mee, wéi gesot, 
net de Schäfferot, mee de Gemengerot. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Domadder si mir averstanen. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Wat awer da wichteg ass – an dat ass ee fundamentalen 
Ënnerscheed – dat ass, datt et eng Resolutioun ass. Dat 
heescht, mir fuerderen eis selwer op als Gremium, eis mat 
deem Dossier ze beschäftegen. An dat ka keng Aktioun si vum 
Schäfferot, mee et muss eng si vum Gemengerot. Fir et als 
Motioun anzeféieren, wier falsch. Fir et als Resolutioun 
anzeféieren, wier dee richtege Wee gewiescht, wa mer et an 
der Form wéilten esou maache wéi et misst sinn. Et ass eng 
Resolutioun, wou de Gemengerot sech selwer d’Aufgab gëtt 
fir do eben Neel mat Käpp ze maachen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Mir kënnen et gären op eng Resolutioun ëmschreiwen. An 
eiser Optik hate mer elo keng Resolutioun geholl, fir net de 
Schäfferot elo e bësse rosen ze maachen. Well eng 
Resolutioun ass eigentlech net esou ganz fein fir de 
Schäfferot, an dofir hu mer eng Motioun gewielt, wou de 
Schäfferot et awer nach an der Hand huet. Mee mir kënnen 
awer gären eng Resolutioun dorausser maachen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir geet et haaptsächlech drëm, datt mer duerno am Endeffekt 
hei d’Decisioun huelen, datt mir eis als Gemengerot den 
Optrag ginn, fir am éischten Trimester 2020 iwwert eng Steier 
nozedenke fir de Logement an der Gemeng Péiteng an deem 
Sënn ze verbesseren, esou datt mer déi eidelstoend 
Wunnengen ewech kréien. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mee mat den «considérant» sinn ech awer net ëmmer ganz 
averstanen. Dir féiert hei verschidde Saachen op, déi guer net 
kloer sinn. Dat heescht, wat elo gesot ginn ass, datt déi Taxe 
guer net fonctionéieren. Den Här Breyer huet dat gesot. De 
Buergermeeschter huet dat gesot. An dat steet net esou dran. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Här Buergermeeschter, ech kann iech do gären eng 
Géigepropose maachen, an zwar datt mir d'Motioun – esou 
wéi se de Moment virläit – géifen zeréckzéie wa vun all 
Fraktioun een sech géif bereet erkläre fir an deem nächste 
Gemengerot eng Resolutioun mat genee där Konklusioun – 
vun där mer elo geschwat hunn – virzeleeën an déi mer da 
géife stëmmen, fir dann an deenen éischten zwee Méint am 
Joer 2020 esou virunzekommen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech hu kee Problem domadder. Domadder kënne mer liewen. 
Mir maachen eng Resolutioun dorausser, wou mir eis 
engagéieren, fir eis an deenen éischten zwee Méint am Joer 
2020 zesummen ze setzen, fir iwwert déi dote Problematik ze 
diskutéieren, a wéi mir eis beschtméiglechst kënnen opstelle 
fir déi Problematik, déi besteet. Da musse mer eng Analys 
maachen, wéi staark déi Problematik ass an datt mer eis 
engagéiere fir zesummen eng Léisung am Gemengerot 
festzehalen. 

Gira Carlo (CSV): 

Mir mussen dann awer och kucken, datt mer all d’Parameteren 
hunn. Well mir mussen awer och op iergendenger 
gesetzlecher Basis handelen. Mir kënnen natierlech Iddien 
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entwéckelen, mee esou laang mer keng gesetzlech Basis 
hunn, wat en eidelstoend Haus ass, gëtt dat awer schwéier. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dat muss an der Resolutioun ee vun de «considérant» sinn. 
Dofir hat ech dat gesot. Et muss een «considérant» sinn, dass 
de sees, datt mir wëssen, wat eis Regierung wëlles huet. Mir 
als Gemeng Péiteng kënnen an déi eng Richtung eppes 
festleeën, mee wann d’Regierung an eng aner Richtung geet, 
dat gëtt et näischt. Mir mussen de Kader kennen. An an 
deenen nächste Méint misste mer dee jo gewuer ginn. Dat 
heescht, mir misste gesot kréien, wat d’Regierung wëlles huet 
mat der Grondsteier. An automatesch ergëtt sech dorausser 
jo dann och en neit Bild fir eis Gemeng. A si wëlle jo nach aner 
Argumenter mat afléisse loossen. Ë.a. de Klimaschutz an 
d’Ëmweltproblematik, asw., an et muss ee kucken, wat 
dorausser kënnt. A wa mer dat hunn, da mécht et Sënn, datt 
mer eis domadder befaassen. Dat heescht, wann een sech 
eng Resolutioun wëll ginn, da muss dat ee vun de 
«considérant» sinn an deem Dispositif fir dat kënnen ze 
maachen. An dann ass dat Okee. Well esou kann een et net 
maachen, well soss rennt een an de Bësch an et weess een 
emol net, wat richteg lass ass. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Dofir eis Propose, fir déi Verbesserungen, déi elo ugeschwat si 
ginn, mat anzebannen. An dann ass et jo duerno parteineutral, 
wa vun all Partei een déi Resolutioun mat ënnerschreift. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Da gi mer an déi Richtung an da setze mer dat fir den 
November fest. All Partei soll dann eng Persoun aus dem 
Gemengerot definéieren, deen an där Saach de Lead huet. 

Mee den Engagement ass ferme. Mir diskutéieren uganks 
2020 iwwert déi Problematik. A vläicht komme mer dann do 
zur Konklusioun, datt mer nach vläicht dat eent oder anert vun 
der Regierung oder vun der Chamber mussen ofwaarden. 
Mee op mannst wäerte mer eis mat där Problematik uganks 
2020 beschäftegen. 

Accord à l’unanimité. 

3.4. 
Administration générale. 
Fixation du taux multiplicateur à appliquer en matière 
d'impôt commercial pour l'exercice 2020 – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Pour l'année 2020, le taux multiplicateur en matière d'impôt 
commercial communal d'après le bénéfice d'exploitation est 
fixé à 350%. 

Accord à l’unanimité. 

3.5. 
Administration générale. 
Construction de nouveaux garages communaux à 
Pétange: vote d’un crédit supplémentaire de 500.000 euros 
– décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Comme les travaux de construction sont en avance sur le 
timing initialement projeté, il incombe dès lors d’adapter les 
crédits afférents prévus au budget initial de l’exercice 2019. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Et ass erfreelech ze héieren, datt e Projet eng Kéier méi séier 
viru kënnt wéi et eigentlech geplangt war. Déi al Garagë goufe 
jo vum Tornado getraff an dofir wollt ech froen, wéi dann deen 
aktuelle Stand ass. Wéini kann een domadder rechnen, datt 
d’Material – well et jo méi schnell geet – kann an déi nei Hale 
kommen? A sinn déi al Garagen nach fonctionnabel a wou 
wou sinn d’Material an d’Aarbechter elo hikomm? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Effektiv waren eis al Garagë relativ vill beschiedegt. Mir hunn 
awer elo fir eis Garagë selwer net vill Méiglechkeeten, datt se 
déi Aarbechten anerwäerts kéinte maachen, well mer do dee 
grousse Pont stoen hunn. Et läit och relativ vill Material do. 
Momentan sinn se fir déi kleng Aarbechten ausgewach op 
Lamadelaine op de Site. Wéi gesot, déi grouss Aarbechte 
musse mer elo eng Zäitchen outsourcen, wann se géifen 
ufalen. Et ass awer esou, datt mer erëm wäerten zoumaachen 
hanner Rousen, fir datt se dann awer déi nächst zwee Joer 
nach an anstännege Konditioune kënnen do schaffen. Et kann 
een domadder rechnen, datt et bis uganks 2021 wäert 
daueren, bis mer kënnen op d’Lénger Strooss plënneren. Mir 
gesinn och net an, datt mer elo alles op Lamadelaine 
plënneren an dann duerno erëm eng Kéier weiderplënneren. 
Dofir gëtt déi Plaz erëm a Stand gesat, fir datt mer do kënnen 
ënner anstännege Konditioune schaffen. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Dat heescht, et kënnt op déi Garage en neien Daach drop a si 
gëtt erëm nei opgebaut? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Jo, et gëtt en Daach drop gemaach. U sech hate mer jo 
Schued duerch den Tornado an dofir kënnt dann och 
d’Assurance dofir op. Esou datt elo u sech net supplementar 
Fraisen op d’Gemeng duerkommen, well déi Reparaturen am 
Kader vun den Assurancë gemaach ginn, respektiv wou och 
en éischten Deel dovunner ewechgerappt gëtt. 

Accord à l’unanimité. 

4. 
Enseignement musical. 
Organisation scolaire pour l’année 2019/2020 de l’École de 
Musique – décision. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir hunn tëscht 535 a 540 Schüler, déi an der Museksschoul 
ageschriwwe sinn. Dat heescht, et sinn ongeféier 10% méi wéi 
d’lescht Joer. Dat ass op déi nei Coursen zeréckzeféieren, déi 
mer ubidden, an zwar den Eveil instrumental, de moderne 
Gesank, d’E-Gittar, de Keyboard an den Jazz, deen och 
ausgebaut gëtt. 

Dat bréngt och mat sech, datt mer e bësse knapp mat de Säll 
sinn. An der Museksschoul si mer mat de Säll elo un de 
Maximum vun de Kapazitéite komm, esou datt mer mussen op 
de Musekssall vu Péiteng auswäichen an op Säll an der 
Primärschoul. Well mer gewësse Waardelëschten hunn, wollte 
mer déi net nach weider ausbauen an dofir si mer op dee Wee 
gaange fir gewësse Coursen an de Schoulen ofzehalen. 

Mir hunn 314 Meedercher oder Dammen an 221 Jongen oder 
Hären op den 3. Oktober an der Museksschoul ageschriwwen. 
142 Schüler kommen aus aner Gemengen, 46 kommen der 
iwwer d’Grenzen eraus. D’Musekscoursë gi gehale vu 35 
Enseignanten, dovunner sinn der 6 «à tâche complète», 5 
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hunn der eng ½ Tâche, 32 sinn der CDI mat manner Stonnen 
an 3 hunn en CDD. 32 hunn der och de Statut vum Employé 
communal, wat bei eis an der Gemeng och ervirzesträichen 
ass, well mer domadder de Chargés de coursen eng gewësse 
Garantie vun hirem Revenue wëlle ginn. Well et ass jo ëmmer 
eng onsécher Geschicht, well ee jo ni weess, ob d’Schüler 
ëmmer bis un d’Enn vun engem Zyklus, engem Joer oder och 
nach gewësse Motioune wëlle fäerdeg maachen. 

Wann een dës Schoulorganisatioun kuckt, esou sinn net vill 
Ännerungen dran am Verglach mat deene Jore virdrun. Et 
solle jo nach Ännerunge komme vum Ministère, déi awer nach 
net esou ganz definitiv sinn. Verschidden Ännerunge si jo 
schonn am Solfège erausgaangen. Et sinn och schonn 
Ännerunge vum Ministère komm, wat déi ganz Nomenclature 
ubelaangt, déi jo och méi vereinfacht ginn ass. Alles an allem 
kann ee soen, datt mer eng gutt Rentrée haten. 

Gira Carlo (CSV): 
Mir hu jo dat Ofkommes mat deene Museksschoule ronderëm, 
fir Schüler auszetauschen. Leien do och déi Zuele vir, wéi vill 
Schüler hei net ënnerkommen an auswäerts an eng 
Museksschoul ginn, respektiv heihinner komme fir Coursen, 
déi hei net ugebuede ginn, respektiv ëmgedréint? 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 
Déi Zuelen hunn ech elo net hei dran. Dat eenzegt, wat ech 
weess, ass, datt mer der an déi 30 vu Suessem haten, 
nodeems jo déi Diskussioune mat Suessem waren. Dat huet 
sech jo agerenkt. Suessem geet jo elo och mat op dee Wee, 
wann och net mat enger Konventioun, mee mat enger 
Rechnung, wéi Dippech, wéi Déifferdeng a Käerjeng och. 
Esou datt se duerno och mat an dee ganze Pool erakomme 
wéi d’Kordall-Museksschoulen, plus Dippech. Ech kann iech 
awer ganz gären déi Zuele pro Gemeng nosichen an 
zoukomme loossen. 

Gira Carlo (CSV): 
Well dat doten ass jo e Problem, deen och mat enger neier 
Museksschoul bestoe bleift. Dat ass jo einfach eng Saach vun 
Offer an Nofro, wann een dat esou dierf soen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 
Et ass jo meeschtens esou, datt – wann een op nei Weeër 
geet – een dann och nei Schüler bäikritt an da kritt een der 
natierlech och méi aus deenen anere Gemengen. Et muss ee 
jo och bedenken, datt een och net kann an de Museksschoule 
stoe bleiwen, well d’Musekswelt verännert sech. A wann ee 
gesäit, datt eis Schülerzuelen an d’Luucht ginn, da kann ee 
soen, datt mer um richtege Wee sinn. 

Accord à l’unanimité. 

5.1. 
Affaires sociales. 
Avenant à la convention bipartite 2018 avec le Ministère de 
l’Education nationale, de l’Enfance et de la jeunesse pour 
les Maisons Relais – décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Approbation à l’unanimité. 

5.2. 
Affaires sociales. 
Organisation des après-midis de loisirs «Vakanzaktioun» 
pour l’année 2020 – décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Les après-midis de loisirs «Vakanzaktioun» auront lieu du 27 
juillet au 7 août 2020. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Mat der Vakanzaktioun sinn ech eigentlech ganz averstanen. 
Et ass e ganz flotte Projet. Ech wollt awer nach méi eng präzis 
Fro stellen, an zwar mat de Moniteuren, déi elo d’lescht Joer 
alleguerte matgemaach hunn. Do ware bestëmmt 99% vun de 
Moniteure virbildlech, mee wéi ech awer vun anere Moniteuren 
an och vun Elteren héieren hunn, waren och vläicht 1% net 
virbildlech. Gëtt duerno en Debriefing gemaach? Gëtt do 
iergendee Rapport gemaach, op wat ee muss oppassen a wat 
dat Joer drop ka besser gemaach ginn, fir datt deen 1% da 
vläicht net méi mat dobäi wier? 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

An enger gudder Woch hunn ech eng Reunioun mat de 
Cheffen, déi d’Vakanzaktioun geleet hunn. An do féiere mir 
och e Listing vun deenen, déi sech gutt beholl hunn a vun 
deenen, déi nach musse bäileeën. Mir sinn och schonn op de 
Wee gaangen, datt mer dat Joer duerno gewësse Moniteuren 
oder Aide-moniteure refuséiert hunn, well se sech net 
deementspriechend beholl hunn. Dat si mer och de Kanner an 
den Eltere schëlleg, well mir hu jo d’Responsabilitéit vun 
deene Kanner an och d’Responsabilitéit iwwert 
d’Animateuren. An do si mer och relativ strikt dran. An ech 
fannen, datt dat e gudde Wee ass an dat huet och vläicht 
schonn deen een oder aneren dozou bruecht, fir sech 
deementspriechend besser ze behuelen an deenen 10 Deeg, 
wou se bei eis Moniteur oder Aide-moniteur sinn. 

Gira Carlo (CSV): 

Rechtlech gëtt et jo haut och ëmmer méi schwéier fir 
iwwerhaapt nach eppes ze organiséieren, well et eigentlech 
schwéier ass fir net mat engem Fouss am Prisong ze stoen. 
Wéi wäit sinn déi ofgeséchert? Et héiert een och emol, datt bei 
Professionelle Feeler virkommen. Sinn déi Moniteuren 
ofgeséchert a si mer mam Alter vu 17 Joer eigentlech gutt? 
Géife mer net besser fueren, wa mer der hätte vun 18 Joer, 
wa se groussjäreg sinn? 

Ech stellen emol einfach déi Fro. Well et muss een oppassen; 
déi Leit kréie wuel eng Formatioun, mee et muss een awer 
soen, datt et keng Professioneller sinn a mir vertrauen hinnen 
awer d’Kanner un. Esou datt mer awer musse kucken, wéi mer 
an deem Ganze rechtlech ofgeséchert sinn. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Well mir als Gemeng dat Ganzt jo organiséieren a mir si och 
astellen a remuneréieren, leeft dat Ganzt jo ënnert der Regie 
vun der Gemeng. An deementspriechend si se jo alleguerten 
an engem Package ofgeséchert. 

Gira Carlo (CSV): 

Mee kann hinnen dann net perséinlech e Feeler nogewise 
ginn? 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Wann natierlech e ganz grousse Feeler géif virkommen, an et 
wier eng «faute grave», da gi jo och Plaintë gemaach. Da lafe 
Plaintë bei der Police an da kritt dat eng ganz aner Envergure. 
Dann hu mer jo och d’Justiz, déi duerno mat eraspillt. Mee de 
Moment kënne mer Holz upaken, mir haten esou eppes nach 
net. 

Wa mer a Kolonie ginn, dann hu mer an der Reegel och 
ëmmer Leit dobäi, déi groussjäreg sinn. Mir hunn 
Educateuren, déi mat ginn an déi diploméiert sinn. Mir hale jo 
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schonn drop, datt mer Personal dobäi hunn. Natierlech ass 
een ni zu 100% sécher, op kengem Gebitt. 

Gira Carlo (CSV): 

Mee ass do keen Ënnerscheed tëscht 17 an 18 Joer? 

Et ass een Ënnerscheed, ob een een huet vu 17 Joer oder vun 
18 Joer. Ee vun 18 Joer ass groussjäreg an deen ass jo och 
sengen Acte méi bewosst wéi ee vu 17 Joer. Et ass natierlech 
och eng gutt Fro. Mir haten och schonn ee Moment dru 
geduecht, fir der vun 18 Joer ze huelen. Mee et ass jo och 
esou, datt mer der 85 brauche fir d’Kanner ze betreien. 

Gira Carlo (CSV): 

Da muss een ofweien, wat engem méi wichteg ass. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Et muss een ofweien, wat engem méi wichteg ass an et muss 
een ofweien, ob een esou vill Leit kritt. Oder ob een dann zu 
gewëssene Kanner seet, datt mer d’Vakanzaktioun net 
kënnen duerchféieren, well mer net genuch Moniteuren hunn. 

Wann de Gemengerot mengt, datt mer sollen op de Wee goe 
fir Leit mat 18 Joer ze huelen, da misste mer emol eng Kéier 
déi Diskussioun féieren an da misste mer awer ganz genee 
kucken, wéi mer eis Vakanzaktioun an deenen nächste Jore 
géife starten, wa mer nämlech net genuch Moniteure géife 
kréien. Dat ass jo dann eng Fro, déi sech da stellt. 

Gira Carlo (CSV): 

Also ech géif déi Fro gäre stellen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Okee. Ech si ganz domadder averstanen, datt mer déi Fro eng 
Kéier an engem Gremium beschwätzen an datt mer kucken, 
wéi mer weider ginn an datt mer kucken, wéi mer 
d’Vakanzaktioun an deenen nächste Jore wëllen opstellen. Da 
musse mer dat awer och no baussen droen an datt mer soen, 
datt et de Wonsch vum Gemengerot war. 

Breyer Roland (CSV): 

Ech géif einfach dem Schäfferot proposéieren, fir en Avis 
juridique anzehuelen, fir ze kucken, wat Responsabilitéits-
méisseg den Ënnerscheed ass tëscht engem vu 17 Joer an 
engem vun 18 Joer. Esou wäit wéi ech d’Gesetz verstinn, an 
och d’Assurancë verstinn, ass ee vu 17 Joer net groussjäreg 
an e muss encadréiert sinn. E kann net eleng eppes maachen. 

Et muss een an engem Avis juridique froen, wat ee vu 17 Joer 
ka maachen, wéi wäit e ka goen a wat ee vun 18 Joer ka 
maachen. A wann dee Kader kloer ass, dann ass déi 
Diskussioun séier fäerdeg. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir schécke jo och ëmmer en Educateur diplômé mat op de 
Wee. An déi si jo alleguerte groussjäreg. An déi maache jo och 
den Encadrement an et sinn och déi, déi dat Ganzt 
koordinéieren. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech wëll dobäi soen, datt mir selbstverständlech net e Grupp 
mat 20 Kanner a mat 3 17-järegen duerch d’Landschaft 
schécken. Dat ass evident. Mir hunn ëmmer een oder méi Leit 
dobäi, déi 18 Joer oder méi hunn. Ech ka mech erënneren un 
Zäiten, wou dat de Fall war. Ech ka mech erënneren, wou et 
de Fall war, wou e puer 17-järeg mat enger Grupp vu Kanner 
mat engem Bus op Amnéville an den Zoo gefuer sinn. Dat gouf 
et an der Zäit. Domadder hu mer awer definitiv opgehalen. Mir 
kënnen eis nach eng Kéier informéieren. Mir wëssen awer aus 

den Zuelen, datt just e klenge Prozentsaz dobäi ass vu 17 
Joer. An déi si just secondär a si sinn net als Haaptpersoun 
beim Grupp dobäi. 

Mir sollen et nach emol kucke loossen, mee ech sinn awer der 
Meenung, datt mer dat heiten hikréien. Well et sinn och aner 
Plazen, wou dat de Fall ass. Mee et ass kloer, datt ee vu 17 
Joer net d’Responsabilitéit iwwert e Grupp kann hunn. Dat ass 
evident. 

Gira Carlo (CSV): 

Ech wollt jo näischt a Fro stellen. Ech wollt einfach nëmmen 
eng Kéier drop hiweisen. Ëmsou besser, wa mer esou 
organiséiert sinn. An den Här Breyer huet et jo och gesot, da 
solle mer einfach eng Kéier e Jurist froen an da si mer am 
Kloren, wéi mer et organiséieren a rechtlech richteg 
organiséieren. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir hunn et jo bis elo ëmmer esou organiséiert, datt mer en 
diploméierten Educateur matgeschéckt hunn, dee méi wéi 18 
Joer huet. 

Déi di op den Tour ginn, déi di erausginn, déi hunn alleguerten 
ee mat méi wéi 18 Joer dobäi. Déi sinn esouguer nach méi al. 
Well eis diploméiert Personal huet jo alleguerten op mannst 
21, 22 Joer wa se fäerdeg si mat hire Studien. Also leie mer 
do jo mam Alter méi ewéi gutt, wa mer déi matschécken. A mir 
verfueren do praktesch esou wéi an de Maisons Relaisen. Bei 
11 Kanner ass een esou dobäi. Well mir huelen eis 
Educateuren aus der Maison Relais nomëttes ëmmer mat 
eran an d’Vakanzaktioun. Well d’Kanner aus der Maison 
Relais si jo och nomëttes mat un der Vakanzaktioun 
bedeelegt. An d’Educateuren och. Esou datt mer net kënne 
soen, datt se net gutt encadréiert wieren. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Kënnt der eis scho soen, wéi vill d’Vakanzaktioun eis dëst Joer 
kascht huet? Et kéint een och vläicht nei Iddie mat erabrénge 
bei där ganzer Vakanzaktioun, wéi zum Beispill de Repair 
Café, wou een de Kanner kéint weisen, datt een net alles muss 
ewechgeheien, mee och ka Saache flécken, wéi Spillsaachen 
oder elektresch Apparater. Oder datt mer Gemengenservicer, 
wéi zum Beispill de Recyclingzenter, géife kucke goen, 
obschonn dat e bësse geféierlech ass, mee et kéint een se jo 
an engem Grupp féieren. Esou géifen d’Kanner och gesinn, 
datt een alles ka recycléieren. Oder vläicht och eng Visitt vum 
SIACH, wou d’Kanner géife gesinn, wéi eng Kläranlag 
fonctionnéiert, a wou eis Saachen iwwerall higinn wat aus 
eisen Haiser kënnt. Dat wier eng Iddi, fir de Kanner emol aner 
Saachen ze weisen. 

Wann een um Ofschlossfest vun der Vakanzaktioun ass, dann 
héiert een och emol vun de Kanner, déi all Joer dobäi sinn, 
datt et ëmmer dat selwecht ass, obschonn d’Kanner an de 
Gruppe wiesselen. Mee et kéint ee vläicht och esou Saache 
mat erabréngen. 

Et kéint ee vläicht och eng Kéier ernimmen, datt mir als 
Gemeng dat Ganzt gratis maachen, well d’Elteren dat och net 
ëmmer respektéieren. Well ech hu matkritt, datt deelweis 
d’Elteren d’Kanner umellen an dann – no zwee, dräi Deeg – 
kommen se net méi, ouni datt se emol am Stand si fir dem 
Personal Bescheed ze soen. Ech fannen dat e bësse Schued. 
Well dee ganzen Opwand, deen d’Gemeng do huet, a wat et 
kascht, an déi ganz Aarbecht fir dat ze organiséieren, gëtt net 
genuch vun den Eltere respektéiert. 

Dir hutt och um Ofschlossfest deene Veräiner Merci gesot 
gehat, déi um ganze Fest gehollef hunn. Et kéint ee vläicht och 
déi aner Veräiner nach emol motivéiere fir matzemaachen, 
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obwuel et schwéier ass fir d’Veräiner, fir nomëttes Leit ze 
fannen déi eppes organiséieren. Mir hunn zum Beispill och e 
Keelenzenter, wou ee kéint mat de Kanner goen. Mir hunn och 
zu Rolleng e Boulenterrain. Et kéint een emol aner Saache 
mat erabréngen, a Plaz datt all Joers dee selwechte 
Roulement do ass. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Beim Käschtepunkt vun der Vakanzaktioun hu mer jo all Joer 
e feste Budget. Mir kucken ëmmer, fir méi oder wéineger an 
deem Budget vun iwwer 50.000 Euro ze bleiwen. Déi lescht 
Zuele wäert ech dann och elo kréien, wann ech mat den 
Educateuren a Coordinateuren zesummekommen. 

Wou ech ganz mat iech averstane sinn, dat ass, wann 
d’Kanner a Kolonie ginn a si ginn umellt, an d’Leit halen sech 
duerno net drun. Do hu mer scho geduecht, fir eventuell op 
een anere Wee ze goen an d’Leit méi ze motivéieren andeems 
een hinne seet, datt se missten eng gewëssen Zomm 
hannerleeën an datt, wann d’Kand duerno mat geet, se déi 
Sue géifen erëmkréien. Mir musse kucken, ob dat méiglech 
ass. Bei enger Gemeng geet dat net ëmmer esou einfach wéi 
bei engem Veräin. 

Well effektiv, deemno wat fir Faarte mir maachen, da sinn 
d’Leit heiansdo ganz komesch a soen, si hätten net méi dru 
geduecht a si géifen awer elo an d’Vakanz fueren. An da sinn 
déi Kanner net do, obwuel se ugemellt waren. Dat hu mer 
leider schonn ëfters matgemaach. Et feelt einfach de Respekt 
vis-à-vis vun den Organisateuren. Do hutt der scho Recht. Mir 
kënnen et awer nach emol thematiséieren, datt mir et als 
Gemeng gratis maachen. 

Wat elo d’Projeten ubelaangt, esou schreiwe mir all Joer all 
d’Veräiner un. Wann natierlech d’Veräiner net wëlle 
matmaachen, da kënne mir se net mat den Hoer erbäizéien. A 
wann dann ëmmer erëm déi selwecht do stinn, an déi ganz 
Deeg mat hëllefen, déi och nach um Ofschlossfest dobäi sinn, 
da kënne mer deenen nëmmen e grousse Merci ausschwätzen. 

Wat elo de Programm ubelaangt, esou ass dat esou: Mir hu 
Coordinateuren, déi mat de Kanner zesummen de Programm 
opsetzen. Well si probéieren och op d’Wënsch vun de Kanner 
anzegoen. An et soll jo och esou sinn, datt eng Vakanzaktioun 
eppes soll sinn, wat op Loisirs berout. Et soll hinne schonn 
nobréngen, wat et bei eis mat Recyclage a mat der Ëmwelt ze 
dinn huet, mee et soll een och d’Kanner e bëssen zu Wuert 
komme loossen, wat fir si emol an der Vakanzaktioun kéint 
organiséiert ginn. Well dann ass et och vill méi flott an da 
kommen se léiwer.  

Ech kann eisen Educateuren, déi sech ëm d’Vakanzaktioun 
bekëmmeren, är Propose matginn. Am Hierscht leeë mer jo 
ëmmer fest, wat dat Joer drop an der Vakanzaktioun gebuede 
gëtt. Dëst Joer hate mer jo haaptsächlech d’Mëttelalter als 
Thema. D’Kanner ware Buerge kucken, si waren déi ganz 
mëttelalterlech Geschicht kucke gaangen a sinn un dat Thema 
erugefouert ginn. Et ass jo och net schlecht, fir de Kanner emol 
ze weisen, wéi et fréier war. Dat muss och sinn. Et kann een 
net ëmmer nëmmen an d’Zukunft denken, mee et muss een 
och heiansdo déi zwee Polen zesummebréngen. Mir 
versichen all Joer eng nei Thematik erauszefannen. Mee, wéi 
gesot, ech kann déi Propose mathuelen. 

A wann déi ganz Zuelen um Dësch leien, wat déi ganz 
Vakanzaktioun kascht huet, dat wäert der jo och duerno am 
Budget erëmfannen, da kënnt der dat do noliesen oder mir 
ginn iech et schonn éischter. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Ech wollt just froen, wat et kascht huet, fir datt d’Leit och emol 
dobausse wëssen, wat et kascht. Well wann e Bus muss 

bestallt ginn an et muss e Park reservéiert ginn, da muss dat 
am Viraus bezuelt ginn. A wann dann esou vill Kanner duerno 
net matginn, dann ass dat e bësse Schued. 

Dir hutt gesot, datt der déi verschidde Propose géift mat 
huelen. Do leeën ech nach emol Wäert op de Repair Café. 
Well dat ass eng ganz flott Initiative. 

Den Här Goergen hat och elo nach déi Saach mam 
Begleetpersonal ernimmt, wou vläicht 1% net esou gutt wier. 
Ech muss och soen, datt et net evident ass, fir dat Personal, 
wat do schafft, ob dat elo Studente sinn oder Educateuren, 
datt et fir déi och net ëmmer einfach ass. Well d’Kanner sinn 
och net ëmmer esou, wéi se solle sinn. Et ass vläicht méiglech, 
datt d’Begleetpersonal zu engem Prozent net gutt ass, mee et 
ass och net einfach fir d’Personal fir dat Ganzt ze geréieren an 
ze féieren. An et wier net schlecht, wann d’Kanner sech 
hautdesdaags emol géifen upassen a fügen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Et ass natierlech net einfach, wann der wärend 10 Deeg mat 
700 Kanner schafft. Mir hunn zwar 85 Animateuren, Moniteuren, 
Coordinateuren a Educateuren do mat ronderëm, mee et muss 
een éischtens emol de Programm opsetzen, et muss ee kucken, 
datt et fir esou vill Kanner klappt. Et muss ee kucken, datt een 
déi verschidde Sitte reservéiert kritt. Et ass natierlech eng 
grouss Envergure. Et kann een dat Ganzt och emol eng Kéier 
no baussen thematiséieren, fir eisen Awunner emol ze weisen, 
wat mir alles fir eis Kanner maachen. Dat ass net verkéiert. 

Accord à l’unanimité. 

6. 
Culture. 
Avis relatif au classement du site archéologique au lieu-dit 
«Auf dem Titelberg» comme monument national - décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Den 29. August 2019 krute mer e Bréif vun der Kulturministesch, 
fir eise Site archéologique um Tëtelbierg ëmzeklasséieren als 
«monument national». Do gesäit d’Gesetz vun 1983 vir, datt een 
dem Gemengerot déi Propos virleet, an de Gemengerot driwwer 
befënnt, ob en aus deem Site e «monument national» mécht 
oder net. Hei muss een och wëssen, datt an deem Kontext 
schonn Deeler vun deem Territoire, déi dem Staat gehéieren, 
klasséiert gi sinn. Dat war 1992 an 1998. Ech géif de 
Gemengerot bieden, fir heizou en Avis favorabel ze ginn, dem 
Minister dat dann zouzeschécken an da kann hien dann dëse 
Site als «monument national» klasséieren. 

Bouché-Berens Marie-Louise (DP): 

Meng Interventioun huet elo net direkt eppes mam Tëtelbierg 
ze dinn, mee ech liesen hei, datt d’Millen an der Nic. Biever-
Strooss och klasséiert wier. Ech ginn ëmmer erëm drop 
ugeschwat, wat domadder geschitt, well dat Haus jo eidel 
steet. Esou wéi ech dat verstanen hunn, ass dat och als 
«monument national» klasséiert. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Jo, verschidde Leit haten dat gefrot an dunn ass deem 
Rechnung gedroe ginn. Do si mir als Gemengerot net 
gefuerdert, well et eng Initiativ vun engem private Proprietär 
ass. An do gi mir keen Avis gefrot. 

Bouché-Berens Marie-Louise (DP): 

Ech hunn déi Fro just gestallt, fir datt kloer gesot gëtt, datt et 
net der Gemeng gehéiert. Ech ginn ëmmer gefrot, ob et der 
Gemeng gehéiert. 
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Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dat hunn ech jo elo just gesot. Wa mir mat dra wieren, da 
misste mir och en Avis dozou ginn. 

Breyer Roland (CSV): 

Wann een déi Propositioun vum Staat hei kuckt, dann ass 
dat en Éierentitel. De «Monument national» ass eppes ganz 
Erhabenes, wou ee mengt, et misst een direkt mat zwee 
Féiss dropsprangen. Et ass sécherlech och gutt, et muss een 
awer kucken, ob et net mat Rateschwänz verbonnen ass. De 
«Monument national» ass op eemol eppes, wat een duerno 
net méi dierf upaken. Dat gëtt aviséiert, et gëtt an d’Vitrinn 
gesat an et dierf een dat just nach vu bausse kucken an et 
dierf een et net méi erliewen. De Moment ass den Tëtelbierg 
nach e bëssen op gewiescht. An ech ka mech erënneren, 
datt schonn e ganze Koup Initiativen do waren, fir en e bësse 
méi ze beliewen a fir erëm eng Kéier ze weisen, wat do lass 
war a fir et méi anschaulech ze maachen. Haaptsächlech fir 
de Kanner d’Gefill ze ginn, wat deemools sech do vu Liewen 
ofgespillt huet. An déi Initiative sinn haaptsächlech ëmmer 
un der puristescher Astellung vu gewëssene Leit aus der 
Archeologie gescheitert, déi gesot hunn, datt ee kee Steen 
dierf verréckelen, datt een näischt dierf upaken an näischt 
rekonstituéieren. An dann ass et dobäi bliwwen. An dee Site 
läit dann och e bëssen Abseits tëscht zwou Gemengen ze 
waarden, wat seng Zukunft soll sinn. D’Zukunft kéint flott 
sinn, wann ee sech virstellt, datt een e «Monument national» 
hätt, dee beliewbar wier oder an der Ëmgéigend kéint Liewen 
developpéieren. Ech denken do haaptsächlech a Verbindung 
mat engem Jufa-Hotel, datt do Saachen am Sënn vun 
«aventure» kéinten entstoen. An dee Projet, deen och an der 
Schäfferotserklärung dra stoung – datt do an der Peripherie 
e Keltenduerf kéint entstoen – ass u sech e gudde 
Complement zu deem Statut vum «Monument national» vum 
Tëtelbierg a wou een dat erëm eng Kéier kéint richteg 
erliewen a gesinn, wat do vu Liewen do war an op enger 
Maquette kéint gesinn, wéi dat fréier op där Plaz ausgesinn 
huet. Domadder kéint een de Leit eng Impressioun ginn, wat 
mer do fir e «Monument national» hunn. Wa mer einfach 
nëmmen de «Monument national» mam Titel hunn, dann ass 
dat schéin a gutt, mee ech weess net, ob dat duer geet fir do 
déi Attraktivitéit ze developpéieren. Dofir meng Fro, ob déi 
Saachen, déi an der Peripherie do louchen, nach ëmmer 
aktuell sinn an ob déi nach vläicht kënne realiséiert ginn. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Et ass esou, datt effektiv viru Joren d’Iddi entstanen ass, fir 
dëse weltberüümte gallo-réimesche Site méi no bei d’Leit ze 
bréngen. Wann ech dat richteg gesot kritt hunn, sollt beim 
Site selwer eppes entstoen. Do waren awer d’Archeologen 
net onbedéngt begeeschtert a si hunn eis proposéiert, fir dat 
op enger anerer Plaz ze maachen. Ech kann iech soen, datt 
beim nächste Budget, dee mer iech virleeën, Suen dra si fir 
a Richtung vun engem kelteschen Duerf ze goen. Mir hunn 
eis do en Expert mat bäigeholl, deen hei vir am Saarland e 
keltescht Duerf opgeriicht huet. A mir hunn an deenen 
nächsten Deeg eng Reunioun mat Vertrieder vun de 
Lëtzebuerger Archeologen, fir ze kucken, wéi si déi Initiativ 
vun engem Keltenduerf gesinn. Dat géif dann dohinner 
kommen, wou elo d’Weiere vu Rolleng sinn. Do kéint esou 
ee keltescht Duerf entstoen. Dat ass d’Iddi, déi elo méi reng 
gemaach gëtt an ech ginn dovunner aus, datt mer bei de 
Budgetsdiskussiounen nach méi kloer kënne soen, wou et 
laang geet. 

Accord à l’unanimité. 

7.1. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Fabien Munzlinger et Mme Melanie Thein – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,22 are, se 
fait au prix de 165,00 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.2. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition de terrains sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Jean-Luc Back et Mme Christine Watry – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition des terrains, avec une contenance totale de 0,29 
are, se fait au prix de 217,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.3. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 
Suzanne Werding – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,27 are, se 
fait au prix de 202,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.4. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 
Christiane Schreiner – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,11 are, se 
fait au prix de 82,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.5. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Fernand Sitz et Mme Hélène Maar – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,26 are, se 
fait au prix de 195,00 euros. 

Approbation à l’unanimité. 
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7.6. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Nicolas Laroche et Mme Alice Karier – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,25 are, se 
fait au prix de 187,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.7. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mmes 
Andrée Gress, Laure Wolff et Mylène Wolff – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,09 are, se 
fait au prix de 67,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.8. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de 
M. Claude Bour et Mme Ana Paula Carvalho De Oliveira – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,23 are, se 
fait au prix de 172,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.9. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de 
M. Vitor Martins Tinoco et Mme Natália Da Silva Vieira – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,11 are, se 
fait au prix de 82,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.10. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de 
M. Charles Martin et Mme Nora Schmitz – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,13 are, se 
fait au prix de 97,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.11. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d'un terrain sis à Pétange, lieu-dit 
«Op Raechels», à la société Fish Center SARL – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain, avec une contenance de 10,75 ares, se 
fait au prix de 55.920,00 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.12. 
Propriétés. 
Acte concernant l'acquisition gratuite d'un terrain, avec une 
contenance de 0,31 are, sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue 
des Prés», de la part de Mme Laurence Hoeltgen – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

7.13. 
Propriétés. 
Acte concernant l'acquisition gratuite d'un terrain, avec une 
contenance de 0,14 are, sis à Rodange, lieu-dit «Rue 
Amalbergue», de la part de la société Kalista Immo SA – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

7.14. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, 
lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Guy 
Karges – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,39 are, se 
fait au prix de 292,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.15. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, 
lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de Mme Marie-
Josée Oehmen – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,39 are, se 
fait au prix de 292,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 
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7.16. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, 
lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Roberto 
Rinaldis et Mme Caterina Tobia – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,33 are, se 
fait au prix de 247,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.17. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, 
lieu-dit «Rue de l’Hôtel de Ville», de la part de M. Paul 
Vanclaire et Mme Françoise Lippens – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain, avec une contenance de 0,99 are, se 
fait au prix de 742,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

7.18. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain, avec une 
contenance de 0,06 are, sis à Pétange, lieu-dit «Rue des 
Jardins», de la part de l’entreprise Move-It – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

8.1. 
Urbanisation. 
Demande de morcellement de la part de M. Nico Bartz 
concernant un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de 
la Piscine» – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

8.2. 
Urbanisation. 
Modification ponctuelle du plan d’aménagement général 
concernant des fonds sis à Pétange, au lieu-dit «Auf den 
Jenken» - décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

9.1. 
Vie associative. 
Statuts de l’association «Association des guinéens et 
ami(es) de Luxembourg ASBL» - information. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Il en est pris acte. 

9.2. 
Vie associative. 
Statuts de l’association «Centre de réveil spirituel – 
Luxembourg ASBL» - information. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et ass mir zu Ouere komm, datt déi Leit eng Garage ëmgebaut 
hunn an dat als hir Kierch benotzen a sech do treffen. Kënne 
mir do intervenéieren oder dat zouloossen? Well do gëtt et 
weder en Noutausgank nach soss iergendeppes. Wann déi 
Leit sech zu vill an där Garage treffen an do geschitt eng Kéier 
eppes, wéi wäit si mir do mat responsabel? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech weess näischt dovunner. Da misste mer dat emol klären. 
Et ass op jiddwer Fall net esou, datt d’Gemeng fir eng 
«modification d’affectation» vun där Garage an esou e 
spirituelle Reuniounssall gefrot ginn ass. Mir kënnen awer 
klären, ob dat esou ass. Et ass zwar éischter eng Kommodo-
Inkommodosprozedur, well et muss een sech un déi 
Gesetzgebung halen. Op jiddwer Fall wäert d’Gemeng net 
autoriséieren, datt eng Garage ëmmoduléiert gëtt an e 
Reuniounssall. Do ginn et jo och Oploen am Kader vun eisem 
Bautereglement. An eng Garage, déi zu engem Haus gehéiert, 
dierf net esou einfach ëmmoduléiert ginn, well da feelt jo 
d’Garage. An do wäert ech op alle Fall als Buergermeeschter 
keng Autorisatioun dofir ginn. Mir wäerten dat doten awer 
iwwerpréiwen. Eisen Service soll kucken, wat do geschitt, an 
noutfalls musse mer dann déi Responsabel vum Kommodo-
Inkommodo domadder befaassen, wa mer mengen, datt sech 
net un déi Gesetzgebung gehale ginn ass. 

Becker Romain (déi gréng): 

Well ech ka mech erënneren, wou deemools déi Garagen an 
der Belair-Strooss ëmfonctionéiert gi si fir Chantiersmaterial 
ze lageren, esou ass dat och net accordéiert ginn a si hu 
missten dat Material erëm eraushuelen. An hei ass et ëmsou 
méi schlëmm, well do Leit sech treffen. Et ass keen 
Noutausgank do. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir loossen dat nokucken. Merci fir d’Informatioun. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mee et ass privat. Du kanns doheem esou vill Leit invitéiere 
wéi s de wëlls. Wann s de 30 Leit fir eng Fiesta invitéiers, da 
geet och kee kucken. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mee wa si awer eng Societéit do grënnen. Si gi jo Statuten hei 
eran. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Wann et eng ASBL ass, dann ass et net privat. A wa si sech 
«Centre de réveil spirituel» nennen, dann ass dat schonn 
eppes méi Grousses. An deementspriechend géif ech et 
net als privat betruechten. 

Ech stelle mer awer nach eng aner Fro. Bei anere 
spirituelle Saachen, Wahrsager a wat net nach alles, ass 
et jo esou, datt et am Gesetz e Punkt gëtt, dee seet, datt 
een net alles dierf. Ech weess net, ob si esou wäit ginn. 
Mee da wier et awer komesch, wa mir se géifen op 
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verschiddene Punkten unhuelen, wann een awer net 
genee weess, wéi wäit datt se bei gewëssene 
Gesetzespunkten dogéint verstoussen. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Ech proposéieren, datt mer hinne matdeelen, datt mer 
Kenntnis geholl hu vun hire Statuten an datt mer an deem Bréif 
froen, wou se déi Aktivitéiten do maachen. Esou datt mer 
offiziell domadder befaasst ginn. An de Statute steet dran, wat 
se maachen. Esou bieden se zum Beispill. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir kucken dat no. Et ass elo hei net esou, datt mer eng 
«modification d’affectation» vum deem Haus op Nummer 27, 
rue J-B Gillardin approuvéiert hunn. Dat heescht, fir de 
Moment ass dat en Eefamilljenhaus mat enger Garage. Wann 
do Aktivitéite geschéien, déi net konform sinn, da musse mer 
dat ganz kloer soen a wann et noutwenneg ass, da musse mer 
eventuell mat der Police op d’Plaz goe wa mer mengen, et wier 
net regulär wat do géif geschéien. Mir huelen déi 
Informatiounen, déi mer kritt hunn, zur Kenntnis a mir wäerten 
déi néideg Schrëtt ënnerhuelen. 

Il en est pris acte. 

9.3. 
Vie associative. 
Statuts de l’association «EDC The Duk’erzzz» - information. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Il en est pris acte. 

9.4. 
Vie associative. 
Dissolution de l’association subsidiée «Femmes 
catholiques Luxembourgeoises de Pétange» - information. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Il en est pris acte. 

9.5. 
Vie associative. 
Octroi de subsides à la société «Gestion Home ASBL» 
décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Il est proposé d’allouer une subvention au montant de 
11.066,41 euros résultant du calcul du pourcentage des 
réservations des associations subsidiées pour l’année 2018 
(88,51%) et le montant total des frais d’énergie et de nettoyage 
enregistrés pour cette année par l’ASBL Gestion Home au 
montant total de 12.503,61 euros. 

Accord à l'unanimité. M. Gira, ayant quitté la salle, n'a pas 
pris part au vote. 

10. 
Dépenses diverses. 
Octroi de cadeaux de service – décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Les collaborateurs de l’administration communale, ayant 20 
années de service, auront droit à un chèque cadeau d’une 
valeur de 1.250 euros en reconnaissance des services rendus. 

Les membres sortants du conseil communal ainsi que les 
membres du personnel communal et du corps enseignant 
partis à la retraite auront droit à un cadeau de départ. 

Accord à l'unanimité. MM Becker, Gira et Mellina, ayant 
quitté la salle, n'ont pas pris part au vote. 
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1. 
Punkt 1 der Tagesordnung wurde in geheimer Sitzung 
behandelt. Der Gemeinderat hat beschlossen, folgende 
Entscheidung zu veröffentlichen: 

Ernennung eines Beamten (m/w) der Gehaltsgruppe D1 im 
wissenschaftlich-technischen Bereich für die Bedürfnisse des 
Technischen Amtes – Beschluss. 

Herr Jérôme Bauler aus Petingen wird provisorisch als 
Gemeindebeamter der Gehaltsgruppe D1 im wissenschaftlich-
technischen Bereich ernannt. 

2. - Mitteilungen des Schöffenrates. 
Schöffe Romain Mertzig gibt Erläuterungen zur Ausbreitung 
des Buchsbaumzünslers auf dem Gebiet der Gemeinde 
Petingen. 

3.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Einnahmen in einer Gesamthöhe von 7.497.877,46 € - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

3.2. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Demission eines Mitglieds des Ausschusses für Kultur, 
Tourismus und Festlichkeiten sowie des Ausschusses für 
Wirtschaft und lokale Gewerbe – Information. 

Die Demission von Herrn Tom Kohner wurde zur Kenntnis 
genommen. 

3.3. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Festlegung des Multiplikators zur Anwendung in Sachen 
Grundsteuer für das Jahr 2020 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

3.4. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Festlegung des Multiplikators zur Anwendung in Sachen 
Gewerbesteuer für das Jahr 2020 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

3.5. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Bau von neuen Gemeindegaragen in Petingen – 
Abstimmung über einen Zusatzkredit über 500.000 € - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

4. - Musikunterricht. 
Schulorganisation für das Jahr 2019/2020 der Musikschule 
- Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

5.1. - Soziales. 
Abänderung zur zweiseitigen Konvention 2018 mit dem 
Ministerium für Nationale Bildung, Kinder und Jugend für 
die Maisons Relais - Beschluss. 

Bewilligung einstimmig. 

5.2. - Soziales. 
Organisation der Freizeitnachmittage „Vakanzaktioun“ für 
das Jahr 2020 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

6. - Kultur. 
Bescheid in Bezug auf die Einstufung des Standortes „Auf 
dem Titelberg“ als nationales Monument - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

7.1. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Fabien 
Munzlinger und Frau Melanie Thein - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.2. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Jean-
Luc Back und Frau Christine Watry - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.3. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Frau Suzanne 
Werding - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.4. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Frau 
Christiane Schreiner - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.5. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Fernand 
Sitz und Frau Hélène Maar - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.6. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Nicolas 
Laroche und Frau Alice Karier - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.7. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von den Damen 
Andrée Gress, Laure Wolff und Mylène Wolff - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 
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7.8. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue de la Providence“ in Lamadelaine von Herrn 
Claude Bour und Frau Ana Paula Carvalho de Oliveira - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.9. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue de la Providence“ in Lamadelaine von Herrn 
Vitor Martins Tinoco und Frau Natália Da Silva Vieira - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.10. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf von Grundstücken am 
Standort „rue de la Providence“ in Lamadelaine von Herrn 
Charles Martin und Frau Nora Schmitz - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.11. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „Op Raechels“ an die Gesellschaft Fish Center 
SARL - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.12. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den kostenfreien Kauf eines 3,31 Ar 
großen Grundstücks am Standort „rue des Prés“ in 
Lamadelaine von Frau Laurence Hoeltgen - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.13. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den kostenfreien Kauf eines 0,14 Ar großen 
Grundstücks am Standort „rue Amalbergue“ in Rodange von 
der Gesellschaft „Kalista Immo SA - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.14. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am Standort 
„rue de l’Hôtel de Ville“ in Petingen von Herrn Guy Karges 
- Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.15. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am Standort 
„rue de l’Hôtel de Ville“ in Petingen von Frau Marie-Josée 
Oehmen - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.16. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am Standort 
„rue  de  l’Hôtel  de  Ville“  in  Petingen  von  Herrn  Roberto 

Rinaldis und Frau Caterina Tobia - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.17. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am Standort 
„rue de l’Hôtel de Ville“. in Petingen von Herrn Paul 
Vanclaire und Frau Françoise Lippens – Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.18. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den kostenfreien Kauf eines 0,06 Ar 
großen Grundstücks am Standort „rue des Jardins“ in 
Petingen von der Gesellschaft „Move-It“ - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

8.1. - Stadtplanung. 
Teilungsanfrage von Herrn Nico Bartz in Bezug auf ein 
Grundstücks am Standort „rue de la Piscine“ in 
Lamadelaine - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

8.2. - Stadtplanung. 
Punktuelle Änderung des Allgemeinen Bebauungsplanes 
in Bezug auf Grundstücke am Standort „Auf den Jenken“ in 
Petingen – Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

9.1. - Vereinsleben. 
Statuten der Vereinigung „Association des guinéens et 
ami(es) de Luxembourg ASBL“ - Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

9.2. - Vereinsleben. 
Statuten der Vereinigung „Centre de réveil spirituel – 
Luxembourg ASBL“ - Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

9.3. - Vereinsleben. 
Statuten der Vereinigung „EDC The Duk’erzzz“ - 
Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

9.4. - Vereinsleben. 
Auflösung der Vereinigung „Femmes catholiques 
Luxembourgeoises de Pétange“ - Information. 

Es wurde zur Kenntnis genommen. 

9.5. - Vereinsleben. 
Gewährung von Prämien an die Gesellschaft „Gestion 
Home ASBL“ - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. Herr Gira hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 
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11. - Verschiedene Ausgaben. 
Gewährung von Geschenken - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. Die Herren Becker, Gira und Mellina 
haben nicht an der Abstimmung teilgenommen. 

 
 
 
 

 

Séance publique du 18 novembre 2019 
Durée de la séance: 14.45 à 17.55 heures 

 
 
Présents: 
 

Mellina Pierre, bourgmestre (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1er échevin (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2e échevin (CSV) 
Mertzig Romain, 3e échevin (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Goergen Marc (Piratepartei) - à p.d. 
du point 3.2. 
Welter Christian (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Absent et excusé: 
 

Goergen Marc (Piratepartei) - jusqu'au point 3.1. inclus 

ORDRE DU JOUR 
Séance à huis clos (14.45 heures) 

1. Enseignement musical: Démission volontaire d’un chargé de cours d’une classe de formation musicale / solfège – décision. 
 
Séance publique (15.00 heures) 

2. Communications du collège des bourgmestre et échevins 

3. Administration générale 
3.1. Titres de recette – décision. 
3.2. Création d’un comité de pilotage pour les besoins de l’espace muséologique 9/44 – décision. 
3.3. Autorisation d’ester en justice dans un litige en matière de recouvrement d’une facture non payée – décision. 
3.4. Travaux de déplacement d’un poste de transformation à Lamadelaine: vote d’un devis et d’un crédit spécial– décision. 
3.5. Nouvel aménagement du raccordement au rond-point d’accès au P&R à Rodange: vote d’un devis – décision. 
3.6. Décomptes de travaux extraordinaires 

3.6.1. Travaux de réaménagement de l'entrée principale de la maison «Pesch» à Pétange: vote du décompte - 
décision. 

3.6.2. Travaux d'installation de bornes pour défibrillateurs sur le territoire de la commune de Pétange: vote du 
décompte - décision. 

3.6.3. Travaux de remplacement de la détection d'incendie du centre de recyclage à Rodange: vote du décompte 
- décision. 

3.6.4. Travaux de mise en place d'un voile solaire à la crèche «Kordall» à Pétange: vote du décompte - décision. 
3.6.5. Travaux de renouvellement des infrastructures (phase 1) de la rue de Niederkorn à Pétange: vote du 

décompte - décision. 
3.6.6. Travaux de démolition et de remise en état de la chaussée et des pignons avoisinants de la maison «Heintz» 

à Pétange: vote du décompte - décision. 
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3.6.7. Travaux d’installation d’un chauffage au chalet des terrains de jeux de boules à Rodange: vote du décompte 
- décision. 

3.6.8. Travaux d'installation d'un nouvel éclairage au terrain de football principal à Pétange: vote du décompte - 
décision. 

3.6.9. Travaux de modification de la ventilation extérieure du centre sportif à Pétange: vote du décompte - décision. 
3.6.10. Travaux de modification de la ventilation des terrains squash du centre sportif à Pétange: vote du décompte 

- décision. 
3.6.11. Travaux de renouvellement de la ventilation du hall polyvalent à Rodange: vote du décompte - décision. 
3.6.12. Établissement d'un audit énergétique de la piscine «PIKO» à Rodange: vote du décompte - décision. 
3.6.13. Travaux de conservation du sous-sol de la piscine «PIKO» à Rodange: vote du décompte - décision. 
3.6.14. Travaux de remise en état des filtres de la piscine «PIKO» à Rodange: vote du décompte - décision. 
3.6.15. Travaux de réfection de la toiture mobile de la piscine «PIKO» à Rodange: vote du décompte - décision. 
3.6.16. Travaux de remplacement de la menuiserie extérieure du centre culturel à Rodange: vote du décompte - 

décision. 
3.6.17. Travaux de remplacement de la centrale de détection d'incendie de la maison de la culture «A Rousen» à 

Pétange: vote du décompte - décision. 
3.6.18. Travaux d'installation de l'équipement pour la station radio «Péiteng On Air» au bâtiment «AUDEO» à 

Lamadelaine: vote du décompte - décision. 
3.6.19. Travaux d'installation de panneaux acoustiques à l’école «Neiwiss» à Rodange: vote du décompte - 

décision. 
3.6.20. Travaux d'aménagement de salles de classe supplémentaires au grenier de l’école «Am Park» à Pétange: 

vote du décompte - décision. 
3.6.21. Travaux de réaménagement de la rue de la Providence et des cours de récréation des écoles de 

Lamadelaine: vote d’un crédit supplémentaire et du décompte adapté - décision. 

4. Enseignement 
4.1. Approbation de la liste d’ancienneté des instituteurs (m/f) pour l’année scolaire 2019/2020 – décision. 
4.2. Organisation des classes de neige pour l’année 2020 – décision. 

5. Enseignement musical: Introduction d’une nouvelle taxe relative aux frais de participation à l’enseignement musical – 
décision. 

6. Personnel communal 
6.1. Création d’un poste d’employé communal (m/f) pour les besoins de l’Office social – décision. 
6.2. Allocation d’une prime d’opérateur informatique à un fonctionnaire communal – décision. 

7. Affaires sociales 
7.1. Convention avec le Ministère de l’Éducation nationale, de l’Enfance et de la Jeunesse fixant la participation financière 

aux frais de construction de la nouvelle Maison Relais à Lamadelaine – décision. 
7.2. Convention avec l’association ProActif ASBL et l’Association des Musées et Tourisme Ferroviaires (AMTF Train 1900) 

ASBL relative à la réinsertion de chômeurs sur le marché du travail – décision. 
7.3. Aide financière pour la promotion de produits locaux en vue d’améliorer le revenu des femmes dans la Région des 

Savanes au Togo – décision. 
7.4. Aide financière pour le projet de reconstruction des infrastructures scolaires ravagées par la guerre au Sud-Soudan – 

décision. 
7.5. Aide financière pour le projet relatif à l’accroissement des disponibilités d’un complexe scolaire dans la commune de 

Koudougou au Burkina Faso – décision. 
7.6. Approbation du budget rectifié de 2019 et du budget de l’exercice de 2020 de l’Office social – décision. 

8. Ordre public: Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons publics à l’occasion de certaines fêtes ou festivités 
en 2020 – décision. 

9. Propriétés 
9.1. Compromis concernant l’acquisition gratuite de terrains sis à Pétange, lieux-dits «Am Wäissebrill» et «Rue de la 

Résistance», de la part de M. Henri Nangeroni et Mme Danielle Nangeroni – décision. 
9.2. Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Rue Michel Rodange», de la part de 

la société Elsa Immo SARL – décision. 
9.3. Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «Rue Charlotte», de la part de la société 

Sara Immo SARL – décision. 
9.4. Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch», de la part de la 

société Kalista Immo SA – décision. 
9.5. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de M. 

Patrick Muller et Mme Milena Ghetti – décision. 
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9.6. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. José 
Aparecido Cardoso et Mme Elizabeth Bezerra Branquinho Cardoso – décision. 

9.7. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Celestino 
Ruivo Caçador et Mme Sîlvia Ruivo Caçador – décision. 

9.8. Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à Pétange, lieu-dit «In der Laach», de la part de M. Henri Joachim 
– décision. 

9.9. Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Rue de la Gendarmerie», de la part de la 
société Immobilière Krypton SA – décision. 

9.10. Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Rue de la Terre Noire», de la part de Mme 
Maria Breyer – décision. 

9.11. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme Véra Rospert 
– décision. 

9.12. Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. Roger Marchetti 
et Mme Marie Gansen – décision. 

9.13. Acte concernant l’acquisition de terrains sis à Lamadelaine, lieu-dit «Im Deich», de la part de M. Roger Niedercorn – 
décision. 

9.14. Acte concernant la vente d’un terrain sis à Rodange, lieu-dit «Rue Joseph Philippart», à Mme Anja Larsen – décision. 
9.15. Acte de constitution de servitude relatif à un terrain communal sis à Pétange, lieu-dit «Rue Antoine Nangeroni» avec 

la société Youbuild Immobilier SARL – décision. 
9.16. Convention avec la société Creos concernant l’installation d’un poste de transformation à Lamadelaine, rue Nicolas 

Thill – décision. 

10. Urbanisation: Demande de morcellement de la part de M. Carlo Collé pour le compte de Mme Anna Winandy concernant un 
terrain sis à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Fontaine» – décision. 

 

COMPTE RENDU 
1. 
Le point 1 de l’ordre du jour a été traité en séance à 
huis clos. 
Le conseil communal a décidé de ne pas rendre public la 
décision. 

2. 
Communications du collège des bourgmestre et 
échevins. 
Néant. 

3.1. 
Administration générale. 
Titres de recettes au montant total de 691.059,52 euros - 
décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Recettes les plus importantes: 

Subside pour le projet d’extension de la 
Maison relais au Centre de Rodange 544.002,60 € 

Remboursement de l’État dans les 
travaux de jeunes chômeurs 52.897,98 € 

 
Accord à l’unanimité. 

3.2. 
Administration générale. 
Création d’un comité de pilotage pour les besoins de 
l’espace muséologique 9/44 – décision. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Am Juli 2015 hate mer hei am Gemengerot decidéiert, fir an 
dat Rout Haus en Espace muséologique ze maachen. Deen 
huet elo schonn e klenge Wee hannert sech. A mir sinn elo zur 
Conclusioun komm – fir deen Espace muséologique méi ze 
beliewen a fir nei Iddien ze kréien – fir e Comité de pilotage an 
d’Liewen ze ruffen, an deem da Leit dra sinn, déi eng gewësse 
Relatioun mat deene Gebailechkeeten hunn an déi da solle 
kucke fir dat Rout Haus mat méi Aktivitéiten ze fëllen. 

An deem Comité de pilotage solle maximum 7 Leit sinn. Mir 
mengen, datt vun den Amis de l’Histoire, dem Comité du 
Souvenir de la commune de Pétange an dem Syndicat 
d’Initiative et de Tourisme de la commune de Pétange jeeweils 
1 Representant an deem Comité de pilotage solle sinn. Da 
géifen nach 4 Plaze bleiwen, fir déi sech Leit kënne mellen. 
Mir maachen eng Publikatioun vun deem Comité an da 
kënnen d’Leit sech melle fir do eranzekommen. An duerno 
muss dann de Gemengerot driwwer ofstëmmen, wéi eng Leit 
mer do huelen. 

D’Sekretariat vun deem Comité de pilotage gëtt vun engem 
Member vun eisem Personal gemaach, an dat zur Analogie zu 
eise consultative Kommissiounen. Well dee Comité de 
pilotage gëtt am Fong geholl eppes wéi eng berodend 
Kommissioun, an déi Leit, déi do derbäi sinn, kréien dee 
selwechte Jeton wéi déi Memberen aus de Kommissiounen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Firwat gi mer elo op dee Wee, fir elo do e Comité de pilotage 
ze maachen? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Mir hu gesinn, wéi déi Raimlechkeete genotzt ginn. Et ass eng 
permanent Ausstellung am Sënn, datt do Temoignagë vum 
Zweete Weltkrich an och soss Elementer do sinn. Mir mengen 
awer, datt een dat nach kéint e bëssen ausbauen. Dir wësst 
jo, datt mer Iwwersetzunge gemaach hu vun deenen 
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Elementer, déi do benotzt ginn. An dorunner hunn eng ganz 
Rei Leit, wéi zum Beispill eisen Éierebuergermeeschter Roger 
Klein, matgeschafft. Dofir ware mer der Meenung, datt mer elo 
sollen déi Plazen ausschreiwen an déi Haaptacteuren an eiser 
Gemeng, déi mat der Mémoire collective eppes ze dinn hunn, 
do mat eranhuelen. A wann nach aner Leit drun interesséiert 
sinn, da kënnen déi sech och mellen. An de Gemengerot 
stëmmt dann iwwert déi Leit of. An déi Leit aus deem Comité 
sollen da kucken, wéi ee méi kann aus deem ganzen Element 
vum Rouden Haus eraushuele fir et méi attraktiv ze maachen 
a méi Liewen dran ze bréngen. Dir kënnt mer jo Recht ginn, 
wann ech soen, datt net genuch doranner geschitt. Heiansdo 
ass wuel eppes, mee mir hätte gäre méi dran. Well et war awer 
en Invest, dee relativ grouss ass an dofir menge mer, datt mer 
dat emol solle probéieren. 

Becker Romain (déi gréng): 

Genee dat ass d’Äntwert an dat wollt ech och wëssen. Well 
mer hu vill Sue viru 4 Joer do dragestach, an dofir wollt ech 
och froen, wéi d’Vermaartung vun deem Ganzen ass. Och vun 
der Gemengesäit ass warscheinlech do eppes schif gelaf. Well 
et ass net dee Succès, dee mer eis deemools gewënscht hunn 
an dee mir och hei am Gemengerot erkläert kritt hunn, deen et 
hätt kéinte kréien. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Déi Fro kann ech iech leider net beäntwerten, well ech déi Zäit 
net am Gemengerot war. Mee mir hunn elo de Constat 
gemaach, datt mer effektiv méi mussen do maachen. Well et 
komme jo nach Ännerungen an deem Sënn, datt de Péitenger 
Syndicat an dat Gebai kënnt an dann eisen Service Culture et 
communications nieft «Rousen» kënnt. Esou kënne mer en 
neit Konzept ficeléiere fir méi aus deem Haus erauszehuelen. 

Becker Romain (déi gréng): 

D’Haus bleift awer nach ëmmer op fir de Public? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Jo, dat ass d’Finalitéit. Et mécht ee keen Espace muséologique, 
wann een duerno d’Leit net dohinner léist. Mir hätte gären, datt 
mer méi Aktivitéit erakréien, datt mer nei Iddie kréien an datt 
mer deen Espace muséologique méi performant maachen an 
nei Saachen erabréngen. An do muss ee Leit huelen, déi 
qualifizéiert sinn. An ech ka mer virstellen, datt zum Beispill e 
Roger Klein do kéint eng Hand mat upaken, deen dat net 
schlecht mécht. An dat gëtt besser wéi et elo ass. 

Becker Romain (déi gréng): 

Dat ass richteg. Dat heescht, et hat net deen erwaarte 
Succès? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Et huet net dat bruecht, wat sech verschidde Leit erhofft haten. 
Ech kann dem Roland Breyer och d’Wuert ginn. Hien ass jo 
den Initiator dovunner an da kann hien och vläicht seng Vue 
dozou soen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ier ech dem Roland Breyer d’Wuert ginn, wollt ech awer soen, 
datt een net zwou Saache soll matenee vergläichen. Et huet 
een en éischte Volet, an dat ass d’Rout Haus a wat eng «partie 
intégrante» vun engem Architekteconcours war, well dat Rout 
Haus an deem Sënn geschützt war a mer hu missten nei 
opbauen. An dann ass et den Espace muséologique 9.44, 
deen nëmmen e Brochdeel vum Rouden Haus duerstellt. 

Mir hunn – an ech ginn dem Här Breyer gären duerno d’Wuert 
– eigentlech déi 2 Volete matenee bruecht. Deen ee Volet ass 
dee vum Accueil touristique, dee fir de Moment och an deem 

Mooss net leeft, an dat aus der ganz einfacher Ursaach, well 
mer fir de Moment kee Mann do hunn a mer fir de Moment och 
kee Mann do brauchen. Well wou dee fréiere Mann do war, hu 
mer gemierkt, datt dat sech och net deementspriechend 
entwéckelt huet. Ech menge schonn – an dat war meng 
Meenung ëmmer – datt dat just dann eng Dosinns-
berechtegung huet, wa mer eng Kéier en Hotel hunn, wou 
d’Touristen och kommen. Mir si jo am gaangen an dir hutt jo 
ären Accord ginn, datt mer en Terrain engem Promoteur 
touristique ginn, dee sech och ëm en Hotel zu Rodange 
këmmert. Et muss ee kucken, ob et Sënn mécht, fir deen 
Accueil touristique duerno zu Péiteng ze loossen oder ob een 
en eventuell beim Hotel selwer mécht. Dat ass eng 
Diskussioun, déi mer musse féieren. 

Mee hei schwätze mer vum Espace muséologique 9.44, wou 
ech der Meenung sinn, datt mer zu Péiteng – vu datt mer deen 
éischten Amerikaner hunn, deen net wäit ewech vun do gefall 
ass – esou eppes brauchen. Datt do net all Dag 100 Leit deen 
Espace muséologique kucke kommen, dat ass fir mech och 
kee Wonner an dat huet mech och net iwwerrascht. Een, dee 
gemengt huet, datt d’Leit do géifen an der Schlaang stoe fir 
dat kucken ze goen, deen hat dat awer vläicht falsch 
interpretéiert. 

Ech mengen awer – an dat war eigentlech och de Sënn vun 
deem Espace muséologique – datt dat zu Péiteng noutwenneg 
ass fir esou eppes ze maachen. A vun deem Comité hei 
erwaarden ech mer och keng Wonner an ech ginn och net 
dovunner aus, datt wann dee Comité de pilotage elo besteet, 
mer all Dag am Summer 500 Leit hunn, déi an deen Espace 
muséologique kommen. Mir sinn awer der Meenung, datt deen 
Espace muséologique heihinner passt. Dat ass dem 
Schäfferot seng Meenung gewiescht an dat war eigentlech 
och dem Gemengerot seng Meenung. Well de Gemengerot 
huet – wann ech mech gutt kann erënneren – deen Espace 
muséologique mat enger ganz grousser Majoritéit, wann net 
esou guer eestëmmeg gestëmmt. 

Mir versichen elo grad iwwert dëse Comité de pilotage e bësse 
méi Liewen dran ze kréien, ouni elo trotz deem Comité de 
pilotage Wonner ze erwaarden. An dofir sinn ech der 
Meenung, datt een déi zwou Saache soll auserneen halen. Mir 
hunn eng Aktivitéit ze garantéieren an deem Rouden Haus a 
mir musse parallel fir deen Espace muséologique kucken, fir 
datt mer – a Funktioun vun där Demande, déi besteet an déi 
awer net esou riseg wäert sinn – awer eng Rei Aktivitéiten an 
deem Espace muséologique kënnen ze realiséieren. 

Dat wollt ech virausschécken, mee ech si ganz gäre bereet fir 
dem Här Breyer d’Wuert ze ginn, fir datt hien och seng Vue an 
deem Beräich kann dokumentéieren. 

Breyer Roland (CSV): 

Ech schléisse mech gären deenen Iwwerleeungen un, déi der 
elo gemaach hutt. Mir hunn e puer «espaces muséologiques» 
hei an der Gemeng. Mir hunn och en Espace muséologique 
Bim Diederich, mir hunn och eng Rollenger Millen als Musée 
rekonstituéiert, an dat si Saachen, déi an eng Gemeng 
gehéieren, einfach als Zäitzeien oder och als Attrait vun enger 
Uertschaft oder als Visittekaart vun enger Uertschaft oder 
Gemeng. 

Et ass net all Dag, wou Leit dohinner ginn. Et si Konveniater, 
déi sech umellen, an et sinn Interessenten, déi dohinner ginn. 
Mir sinn der Meenung, datt en Espace muséologiue 9.44 
einfach op déi Plaz gehéiert. Mir si 75 Joer am Gaangen, 
d’Liberatioun géint «vents et marrées» ze verdeedegen, datt 
mir déi éischt Stad sinn, déi befreit ginn ass a wat net ëmmer 
geschichtlech unerkannt wollt ginn. D’Stad Lëtzebuerg, 
deemno wéi d’Opportunitéite ware vun engem Weekend, huet 
och gären den 9. September gefeiert a Plaz den 10. 
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September. Mir hunn eis dogéint gestrieft. Mir hunn 
Organisatiounen hei gemaach, déi bekannt sinn, an datt 
Péiteng einfach déi Stad ass, déi als éischt befreit ginn ass an 
datt deen éischten Zaldot hei gefall ass. A mir hunn dat och 
elo grouss ënnerstrach mat där Feier, déi mer elo gemaach 
hunn, a mat där Ausstellung, déi elo do ass. 

Duerch déi Ausstellung, a virdrun, si Saachen entdeckt ginn, 
déi nach net an der Konzeptioun vum Musée 9.44 do waren. 
Zum Beispill «Mourir à Pétange un 9 septembre 1944», datt 
do op eemol de Jean Junck an de Karl Schöner zum Virschäi 
komm sinn, an datt déi mat an d’Geschicht aginn. Déi sinn 
nach net bei der Konzeptioun dobäi gewiescht. Dat ass eng 
permanent Recherche, déi muss gemaach ginn, fir dat ze 
vervollstännegen. Duerch déi Ausstellung selwer koumen 
Elementer no. Déi Ausstellung huet e grousse Succès – mir 
hu bis gëschter 4.000 Visiteure gezielt – a mir maachen eis 
Gedanken, wat mat deene Saache geschitt, déi elo do sinn. 
Do sinn Dokumenter, grouss Mises en scènes gemaach ginn, 
an et geet net, fir déi op d’Mëscht ze geheien. Et muss een déi 
verschaffen. Do si Saachen, déi mussen an de Musée 9.44 
erakommen, an déi musse parat stoen, fir do permanent oder 
temporär Ausstellungen ze maachen. All déi Saachen, déi elo 
nach zur Kenntnis komm sinn, musse verschafft ginn. An dat 
ass eng permanent Struktur, zesumme mat den Amis de 
l’Histoire, déi deelweis archivéieren. Mee alles, wat den 9.44 
ubelaangt mat der Liberatioun, gehéiert op dës Plaz, no bei de 
Geschehnisser, déi di Zäit waren. Et ass dat e Kommitee, 
deen net all Dag muss zesumme kommen, mee e muss 
permanent um Ball bleiwen, fir datt net eppes verluer geet. 
Grad ewéi d’Amis de l’Histoire andauernd recherchéieren 
iwwert aner Gegebenheeten, esou ass et hei och ubruecht, 
datt een um Ball bleift an dat «à jour» hält an attraktiv wäert 
gestallten. Dofir fannen ech, datt deen Invest, dee gemaach 
gëtt, net deier ass an net zäitopwänneg ass, an och vu Leit 
besat gëtt, déi wierklech interesséiert si fir dee Ball weider ze 
spillen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech kann nëmmen dat ënnersträichen, wat den Här Breyer 
gesot huet. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Ech och. Well et sinn zwee Voleten. Dat eent ass d’Kontinuitéit 
vun deem, wat mer hunn, an dat ze consolidéieren a besser 
ze maachen. An dat zweet ass eben Iddien ze hunn, fir et méi 
attraktiv ze maachen. Et kéint een dat och d’Amis de l’Histoire 
maache loossen, mee déi hunn a mengen Aen e vill ze 
breeden «champs de bataille» an dofir ass et besser, et hëlt 
ee Leit spezifesch fir dat heiten. 

Becker Romain (déi gréng): 

Plazméisseg ass de Musée 9.44 begrenzt. Dat heescht an 
anere Wierder, do kann een d’Plaz ausbaue fir nach aner 
Saachen eranzehuelen. Oder bleift de Rescht als 
Touristeninfo? 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dee Musée huet jo an deem Sënn ganz vill modern Medien. 
Dat heescht, et kéint een sech virstellen, datt een 3D-
Animatiounen dra mécht. Et kann een sech virstellen, datt 
nach aner Filmer do kënnen ofgespillt gi wéi déi, déi de 
Moment schonn do lafen, asw. 

Ech gesinn et esou. Well haut kritt ee jo Apparater fir 3D ze 
maachen, mat deenen ee ka genial Saache maachen. An déi 
Leit hei kënnen sech domadder beschäftegen. Fir d’éischt – 
wéi de Roland Breyer gesot huet – fir all déi Elementer, déi nei 
sinn, mat anzebauen an dann zweetens nach nei Iddien ze 
entwéckelen. 

Breyer Roland (CSV): 

Mir kënnen de Musée 9.44 och mat eraus huelen. Mir mussen 
net an deene klenge Raimlechkeete bleiwen. Dat hu mer jo 
scho versicht ze maache mat verschiddene Mises en scènen. 
A mat all deenen neien Erkenntnisser kann een all Joer e 
groussen Event op där Plaz maachen an dat all Kéier 
aktualiséieren an entspriechend de Gegebenheeten upassen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech mengen, mir hu grouss Erwaardungen un dëse Comité de 
pilotage. Mir schafen en haut an duerno musse mer e mat Leit 
besetzen, déi an där Optik, wéi mer dat elo hei just diskutéiert 
hunn, weiderdenken a weiderentwéckelen. An och fir déi 
Ausstellung – esou wéi den Här Breyer et elo gesot huet –
ausserhalb vun deem Espace, deen do disponibel ass, weider 
ze entwéckelen. A wa mer dat mat deene richtege Leit 
besetzen, da wäerte mer vun där geschichtlecher Erënnerung 
vum 9. September 1944, déi mer do hunn, och un déi 
zukünfteg Generatiounen nach weider Messagen 
iwwermëttelen. 

Accord à l’unanimité. 

3.3. 
Administration générale. 
Autorisation d’ester en justice dans un litige en matière de 
recouvrement de factures non payées – décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

3.4. 
Administration générale. 
Travaux de déplacement d’un poste de transformation à 
Lamadelaine: vote d’un devis et d’un crédit spécial au  
montant total arrondi de 350.000,00 euros (TTC) – 
décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Avant les travaux de construction de la nouvelle école et de la 
nouvelle maison relais à Lamadelaine, il est nécessaire de 
déplacer vers la rue Nic Thill le poste de transformation situé 
dans l’école préscolaire. 

Accord à l’unanimité. 

3.5. 
Administration générale. 
Nouvel aménagement du raccordement au rond-point 
d’accès au P&R à Rodange: vote d’un devis au montant 
total de 405.194,27 euros (TTC) – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Dir wësst, datt mer am Gaange sinn e P&R zu Rodange ze 
bauen. Parallel lafe Bestriewunge fir e PAP ze maache vum 
Rodanger Garer Quartier. Dat ass direkt hannert der Barrière 
laanscht d’rue de l’Industrie. Esouguer d’rue de l’industrie soll 
an deem zukünftege PAP mat integréiert ginn. Diskussioune 
sinn – an dat ass och am Intressi vun der Péitenger Gemeng 
– fir dee PAP ze vergréisseren a Richtung Athus. A fir deen 
dann ze vergréisseren, misst een déi Brëtell – déi de Moment 
besteet an déi och gebraucht soll gi fir de P&R Rodange ze 
desservéieren – verréckelen. Dat gëtt eigentlech 2 Avantagen. 
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E generellen Avantage, datt de PAP vum Quartier de la Gare 
méi grouss gëtt an datt dee Zoning, deen ënnerhalb vun der 
Gare entstoe soll – mat Geschäfter, mat eventuell 
Wunnengen, mat Gebaier fir Bürosraim – méi grouss gëtt. Op 
der aner Säit kritt d’Gemeng de groussen Avantage, datt deen 
Terrain – wat haut dee klenge Parking ass hannert der Brëtell 
– kann zu engem groussen Deel integréiert ginn an deem PAP 
vum Quartier de la Gare vu Rodange. 

Dat bréngt eng Plus-value fir eis Gemeng. An doduerch si mer 
kontaktéiert ginn um Niveau vum Promoteur, deen de PAP 
realiséiert, an och um Niveau vum Ministère de l’Economie 
esou wéi och um Niveau vun der Eisebunn, a si gefrot gi fir 2 
Saachen ze maachen. Déi eng Saach steet haut zur Debatt an 
déi ass méi oder wéineger dréngend. Wa mir haut domadder 
averstane sinn, da gëtt dat gemaach, well dat muss an dëser 
Phas vun den Aarbechte vum P&R gemaach ginn. Dee Bau 
vum P&R huet jo schonn ugefaangen an dofir ass dat och e 
bësse méi dréngend fir déi Brëttell do ze verréckelen. 

Dat ass e Käschtepunkt – dee mer musse virstrecken – vu 
ronn 410.000 Euro. Dat ass e Surcoût fir dat ze maachen, mee 
dee mer zu 3/4 vun aner Träger vun deem PAP recuperéiere 
kënnen. Mee deen anere Véierel bleift zu Laaschte vun der 
Gemeng, well mir als Gemeng ongeféier – dat ass eng 
Schätzung – 25% vun deem neie PAP hunn a selwer als 
Gemeng Profiteur si vun deem Reamenagement vun där 
Brëtell. Dofir kann ee soen, datt déi 405.194,27 Euro integral 
vum PAP recuperéiert ginn, wou awer direkt ee Véierel op eis 
zeréckfält, well mir Beneficiaire vun deenen Transformatioune 
sinn. 

Dorausser ergëtt sech 2 positiv Saachen. Wéi gesot, eng 
Revalorisatioun vun deenen Terrainen, déi mir hunn an déi 
mer dann integréieren an de PAP, an anersäits eng 
Entwécklung vun engem Quartier déi Säit vun der Gare vu 
Rodange a Richtung Athus, laanscht d’rue de l’Industrie, a wat 
eng urbanistesch Plus-value wäert fir eis Gemeng duerstellen. 

Dat bedeit awer och – an dat wëll ech awer an aller 
Transparenz soen – datt dat doten net deen eenzege Volet 
ass, dee muss decidéiert ginn. Well wa mer dat heite 
maachen, da kënnt nach en zweete Volet dobäi. Well wa mer 
dee Quartier hannendru wëlle richteg valoriséieren, da musse 
mer och dee Souterrain, deen ënnert der Eisebunn virgesinn 
ass an deen u sech d’rue de l’Industrie mam Blobierg, 
respektiv der Lëtzebuerger an der Lonkescher Strooss 
verbënnt, méi breet maachen. Dat bedeit erëm, datt mer keng 
Pentë kënne maache fir ëm d’Kéier ze kommen an datt mer 
do mat Lifte musse fonctionéieren, well eben déi Plaz da 
verluer geet. An dat wäert dann nach eng Kéier e 
supplementare Projet duerstellen, an dee mer och hei am 
Gemengerot mussen ofseenen. Do steet de Gesamtpräis 
nach net fest, mee e wäert awer tëscht 1,5 an 2 Milliounen 
Euro leien. Och dee wäert – esou wéi dat heiten – op de PAP 
zeréckverséiert ginn, dat heescht, och recuperéiert ginn am 
Kader vum PAP. An och do wäerte mir zu ongeféier 25% un 
den Infrastrukture profitéieren, well mir och mat 25% an deem 
PAP leien, an dofir wäerte mir mussen als Gemeng och 25% 
vun deene Fraisen iwwerhuelen. 

Ech sinn awer der Meenung, datt déi zwou Saachen, déi een 
op ronn 2,5 Milliounen Euro wäert kënne schätzen, a wou mir 
da 600.000 oder 650.000 Euro als Gemeng Péiteng «à 
charge» mussen huelen, awer bénéfique fir eng ganz Rei 
Infrastrukturen zu Rodange sinn. Esou datt ech iech 
proposéieren, fir dat heiten, an noutgedrongen och dat 
hannendrun – well dat heiten huet kee Sënn, wa mer dat 
hannendrun net maachen – guttzeheeschen. Deen zweeten 
Deel wäerte mer iech am Laf vum nächste Joer virleeën, wa 
mer déi definitiv Chiffere virleien hunn. Well et ass am Intressi 
vun der urbanistescher Entwécklung vun dësem Quartier an 

am Intressi vun der Revalorisatioun vun Terrainen, déi 
d’Gemeng Péiteng op deem Eck do huet. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Et ass wierklech e ganz interessante Projet, och dat wat nach 
duerno kënnt. Dat wäert Rodange sécherlech stäerken. Ech 
hätt awer nach 2 Froen dozou. Déi eng ass, wéi wäit ass de 
P&R? Sinn do schonn Datume vum Projet bekannt? An déi 
zweet Fro ass, wann elo de gratis ëffentlechen Transport 
kënnt, dann ass zu Lëtzebuerg Rodange deen éischte Punkt, 
wou d’Leit d’Autoe kënne stellen. Geet et vun de Plazen a vun 
der Gréisst iwwerhaapt nach duer? Well deemools, wou 
geplangt ginn ass, do war nach keng Rieds vum gratis 
ëffentlechen Transport. Sécherlech mécht deen awer elo, grad 
well Rodange déi éischt Stad hannert der Grenz ass, et méi 
interessant fir do ze parken. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Ech mengen, datt déi 1.500 oder 1.600 Plazen de Maximum 
ass, deen op där dote Plaz méiglech ass. Et ass schonn e 
relativ héicht Gebai. Ech mengen, et ass jo och an der 
Chamber esou gestëmmt ginn. Dobäi – an dat ass nach 
wesentlech méi ee wichtege Volet – kënnt nach déi ganz 
Restrukturatioun vun der Gare. A wann een elo laanscht fiert, 
da gesäit ee schonn, datt d’Aarbechten zolidd am Gaange 
sinn. Et gëtt vun 2022 geschwat, wou dee ganze Projet soll 
fäerdeg sinn. Do huet een Accès op d’Gare vu Rodange vum 
Hiertze Léini un. Dat ass do, wou d’Avenue de la Gare ass. 
Vun do aus ginn et scho Brécken, déi op déi eenzel Quaie 
féieren. D’Quaie ginn och vill méi laang gemaach, well déi nei 
Rammen, déi d’Eisebunn kritt, och vill méi laang sinn, esou 
datt een eng méi grouss Kapazitéit vu Leit kann ophuelen. Mir 
wäerten och am Kader vun deem PAP – dat ass virgesinn – 
d’Vëlosweeër promouvéieren, déi engersäits a Richtung 
Péiteng ginn, an déi anersäits awer och a Richtung Athus ginn. 
Och do hate mer rezent mam Athuser Buergermeeschter 
Diskussiounen, fir grenziwwerschreidend Vëlosweeër ze 
hunn, esou datt net jidderee mam Auto op déi Gare do kënnt. 
Mir sinn eis awer bewosst, datt déi Gare wierklech duerno méi 
eng grouss Importenz kritt wéi di Gare vu Péiteng. Esou wéi 
mir d’Eisebunn verstanen hunn, wäert am Fong Rodange als 
Gare méi eng grouss Wichtegkeet kréie wéi Péiteng. Viru Jore 
war et just ëmgedréint. Péiteng behält seng Importenz, mee 
wat den «transport transfrontalier» ubelaangt, soll dat awer 
zeréckgestuuft ginn. An dat ass och am Intressi vun der 
Péitenger Gemeng. Well wa jiddereen op d’Péitenger Gare 
fiert fir säin Auto ze stationéieren, dat fiert een duerch ganz 
d’Péitenger Gemeng. Wougéint de P&R zu Rodange 
accessibel ass iwwert d’Brëtell vun der Collectrice an eis 
Gemeng domadder sécherlech entlaascht. 

Ob dat awer elo duer geet a Funktioun vun deem, wat an 
deenen nächste Joren am ëffentlechen Transport soll 
investéiert ginn, dat ass net sécher. Mee ech mengen, datt 
mer hei sécher e Maximum maache wat op deem Site 
méiglech ass. Wa mer elo nach méi héich géife goen, da 
fäerten ech, datt et ze héich gëtt. Well 7 Stäck ass ongeféier 
de Maximum, dee mer eis op deem doten Niveau fir e P&R 
kënne virstellen. 

Ech sinn awer der Meenung, datt – wa mer do 1.600 Parkplaze 
kréien – dat sécherlech eng Entlaaschtung gëtt fir eis 
Uertschaften. Mee mir wäerten an Zukunft gesinn, ob dat 
duergeet. Ganz oft, wann ee bis investéiert huet, da gesäit een 
datt een op enger Plaz fäerdeg ass an da muss een op der 
anerer Plaz schonn erëm weider investéieren. Et gëtt jo och 
Iwwerleeungen, fir grouss Atelieren op d’Fonderie ze bauen, 
wou d’Maintenance vun deene grousse Ramme soll an 
Zukunft gemaach ginn. Och an deem Kader, wann een do 
Schinne leien huet, kann ee sech Gedanke maachen, ob een 
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do net spéiderhin nach en zousätzlechen Invest mécht fir nach 
emol e weidere P&R ze maachen. A wie weess, vläicht sinn 
och déi ugrenzend Gemengen, wéi Athus oder Lonkesch, 
interesséiert fir vläicht déi eng oder aner Infrastruktur ze 
schafen, mat der finanzieller Hëllef vum Lëtzebuerger Staat. 
Do ginn et jo scho Beispiller ronderëm d’Grenz, wou dat 
geschitt ass. D’Zukunft wäert eis weisen, wat do machbar ass. 
Mee ech mengen, hei hu mer eng Situatioun, déi éischtens de 
Quartier entlaaschte wäert – vläicht nach net genuch, mee 
entlaaschte wäert – an op der anerer Säit – mat deem Projet hei 
– deem Quartier hei eng zousätzlech Méiglechkeet gëtt fir sech 
ze entwéckelen, och um Niveau vu Geschäfter oder um Niveau 
vu Bürosraim. Well déi Dezentralisatioun, déi ëmmer gefrot gëtt, 
a Plaz alles an der Stad Lëtzebuerg ze zentraliséieren, déi kéint 
hei vläicht e Wee fanne fir ëmgesat ze ginn. 

Halsdorf Jean-Marie, Schäffen: 

Dofir hu mer och dee Projet, dee mer am Viséier hunn, fir op 
der Nidderkuerer Strooss vis-à-vis vum Kierfecht e Parkhaus 
ze bauen, e wéineg zeréckgesat. Et soll ee fir d’éischt kucken, 
wéi dat hei weidergeet. A well Péiteng, esou wéi de 
Buergermeeschter et gesot huet – e secondäre Site par 
rapport zu Rodange gëtt, si mer bei deem Projet net esou séier 
weidergefuer. An dat wäert der och bei de Budgets-
diskussiounen nach mierken. Mee ech wollt awer dat elo nach 
soen, well de Buergermeeschter eng gutt Introduktioun 
gemaach huet fir ze soen, wat eis Iwwerleeunge sinn. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Wann de Rond-point gebaut gëtt, da kënnt jo deen ënneschte 
Parking ewech. Kënnt dann do mat Zäiten e Schëld dohinner, 
datt een net méi dierf do parken? Well wann een déi aktuell 
Situatioun kucke geet, an ee gesäit, wéi se do stinn, iwwerall 
wou et nëmme geet, an den Hecken, op den Trottoiren, an der 
Kéier, dann ass dat katastrophal. Et kann een nëmme soen, 
datt et gutt ass, datt dee Parking do kënnt. 

Wéi ass et mat der Barrière vun der Gare? Gëtt déi spéiderhin 
zougemaach? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Déi Barrière gëtt zougemaach. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Wann dee Rond-point do gemaach gëtt an dee Parking ass 
ënnen zou, dat heescht, et dierf kee méi do parken. Momentan 
ass jo d’Situatioun esou schlëmm, datt se wierklech iwwerall 
stinn. Wou kommen se dann hin? Kommen se dann op 
Péiteng? Et ass gutt, datt den Här Halsdorf elo gesot huet, datt 
mer net nach zu Péiteng e Parkingshaus bauen, well si sti 
schonn iwwerall an der Gemeng. Mir lueden se u sech an – 
wa mer Parking bauen – datt se bei eis gefuer kommen. Well 
wann een de Parking CFL zu Péiteng kuckt, esou ass deen 
och scho voll, obwuel mer e vergréissert hunn. 

Mir maache schonn eppes fir d’Grenzgänger, datt mer Parking 
bauen. Et ass just schued, datt si net op hirer Säit 
d’Méiglechkeet hunn, fir och emol eppes ze maachen. Well dir 
hutt jo gesot, datt der mat der Athuser Gemeng geschwat hutt. 
Et kéint een och emol kucken, datt si och emol bei hinnen 
erweideren. An der Industriezone sinn nach vill Plazen, wou 
se nach kéinte Parking maachen. Et wier och emol eng Iddi, 
datt si selwer emol eppes géife maachen, a Plaz datt mir 
ëmmer musse kucke fir Parkplazen ze schafen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Et muss ee kloer soen, datt déi Athuser Gare e spezielle Statut 
huet. Dat ass esou ee Statut vun CFL an SNCB. Ech weess 
elo net genee, wéi dat gereegelt ass. Esou wéi ech den 
Ibbenger Buergermeeschter verstanen hunn, ass dat grad dat, 

wat elo de Problem ass, datt sech näischt do entwéckelt. Am 
Géigendeel, si als Gemeng sinn interesséiert, datt sech do 
eppes entwéckelt, mee et ass elo keen, deen sech esou 
richteg ugesprach fillt, esouwuel déi belsch Eisebunn net wéi 
och déi Lëtzebuerger net. Do muss een nach eng Kéier op 
nationalem Plang kucken, wat do ka realiséiert ginn. A wéi ech 
virdru gesot hunn, an et gi jo Beispiller ausserhalb vum Land 
oder op der Granz vum Land, déi beweisen, datt wann de 
Wëllen do ass, och eng Méiglechkeet besteet. Mir fannen et 
och méi richteg, datt eng Rei vun de Leit ausserhalb vun eisen 
Uertschafte stationéiere fir dann an d’Stad schaffen ze fueren. 
Well mir sinn hei um Niveau vu Rodange a Péiteng eigentlech 
déi Leittragend. Mir mussen de Verkéier huelen, mir mussen 
d’Autoen huele vun deenen, déi den Zuch huelen, mee mir 
hunn eigentlech näischt dovunner. D’Stad Lëtzebuerg, déi ass 
de Profiteur dovunner. Dat muss een einfach emol eng Kéier 
ganz kloer esou ënnersträichen. 

Ech sinn awer der Meenung, datt dat, wat elo hei zu Rodange 
op der Gare geschitt, eppes ass, wat positiv ass. An do wëll 
ech och net ëmmer op d’national Politik klappen, well hei ass 
vun der nationaler Politik am gaangen eppes gemaach ze 
ginn, wat am Intressi ass vum ëffentlechen Transport, 
esouwuel wat déi nei Infrastrukture vun der Gare ubelaangt – 
do gëtt vill Geld investéiert – wéi och wat de P&R ubelaangt. 
Dofir mengen ech, datt mer um gudde Wee sinn. Mir hu vläicht 
ze laang gebraucht, mee mir sinn awer elo um gudde Wee a 
mir sollen elo emol kucken, wat dobäi erauskënnt. Vläicht geet 
dat och nach net duer, mee op mannst geschitt elo emol 
eppes. An dofir solle mer eigentlech net ze vill elo 
lamentéieren, mee mir sollen elo emol ofwaarde wat fir ee 
Resultat dat huet, wat do investéiert gëtt. Well datt vu 
staatlecher Säit emol eng Kéier richteg investéiert gëtt, dat ass 
op jiddwer Fall ouni Zweiwel. An dofir solle mer dat och net ze 
vill kritesch kucken. Mir sollen elo emol optimistesch an 
d’Géigewaart kucken a soen, datt elo emol eng Kéier Suen an 
d’Hand geholl goufen, fir datt och och emol d’Nationalpolitik an 
eisem Eck investéiert. An dat kënnt eis als Populatioun an als 
Gemeng gréisstendeels zegutt, wuel wëssend, datt ee muss 
ofwaarden a kucken, ob et genuch ass mat deem, wat do 
geschitt. Mee et ass awer vill, wat geschitt. Dat wëll ech awer 
ënnersträichen. 

Becker Romain (déi gréng): 
Et ass schonn e gudde Projet, wann dat zu Rodange alles 
realiséiert gëtt, virun allem mat der Gare an dem Parkhaus an 
dem P&R. Ass do schonn zäitlech gewosst, wéini dat Ganzt 
fäerdeg ass? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Et gëtt gesot, datt dat 2022 wier. 

Becker Romain (déi gréng): 
Da wëll ech drop hiweisen, a mir sollten eis näischt 
virmaachen, datt de Gros vun deene Parkplazen an deem 
Parkhaus net vu Rodanger respektiv Lëtzebuerger Leit 
genotzt wäerte ginn, mee vu Leit déi vun der anere Säit vun 
der Grenz kommen. Mir brauchen natierlech déi Leit, fir hei an 
d’Land schaffen ze kommen. Mee da misste mer awer och 
grenziwwerschreidend – esou wéi der Diskussiounen hat mam 
Ibbenger Buergermeeschter – eng Kéier zu Lonkesch 
intervenéieren, fir datt déi och sollten op de Wee goe fir datt 
hir Leit net onbedéngt misste mam Auto bei eis an d’Gemeng 
parken ze komme fir bei eis den Zuch ze huelen. Mee si kéinte 
jo mam Zuch vu Lonkesch direkt an d’Stad fueren, ouni den 
Auto mussen op Lëtzebuerger Territoire ofzestellen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dat ass ganz richteg. Ech menge schonn, datt dat de Wee ass, 
deen dee beschte wier. Mee et muss ee wëssen, datt dat och 
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eng Fro vum Tarif ass. Ech kréien ëmmer erëm gesot, datt 
wann ee vu Lonkesch den Zuch hëlt, et eng aner Konditioun 
ass wéi wann een e vu Rodange aus hëlt. An elo kënnt dat 
nach ëmmer méi, wa mer bis de gratis ëffentlechen Transport 
hei hunn an ee bis op Rodange nach eppes muss bezuelen. 

Dobäi kënnt – an dat muss een och ënnersträichen – datt déi 
Verbindunge vu Lonkesch aus manner gutt sinn ewéi vu 
Rodange aus. Et fiert net all Zuch bis op Lonkesch. Och dat 
bréngt en Desavantage fir déi Leit mat sech. Mee de groussen 
Avantage fir eis als Gemeng Péiteng ass, datt all déi Leit, déi 
am P&R parken, net méi op d’Péitenger Gare parke kommen 
an net duerch ganz Rodange a Péiteng fuere bis se op der 
Gare ukommen. Déi Leit, déi an deem P&R parken, déi parken 
net zu Rodange an de Säitestroossen. Dat heescht, mir kréien 
awer duerch déi Offer vu Parkplazen am P&R zu Rodange eng 
Entlaaschtung an eisen Uertschaften, déi mir awer wäerte 
mierken. Déi Hoffnung hunn ech awer. 

Becker Romain (déi gréng): 

Jo, dat ass richteg. Dann nach eng Fro: Wësst dir, wéi de 
Parking duerno gereegelt gëtt? Ass dee «payant» oder ass 
dee gratis? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Keng Ahnung. 

Becker Romain (déi gréng): 

Well do ware jo an der Zäit Ustriewungen, fir d’Parkingen op 
der Gare mam M-Pass ze reegelen, esou datt d’Usageren 
iwwert den M-Pass kënne parken. Mee well jo elo den 
ëffentlechen Transport gratis gëtt, misst een sech dann eng 
aner afale loossen. Ech hat geduecht, dir wësst vläicht, wéi 
dat da géif goen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Fir de Moment wësse mir et net. Mir hate rezent e Rendez-
vous mam Landesverband, wou mer och grad dat doten 
ugeschwat hunn. An de Landesverband, dee jo awer – 
mengen ech – am Verwaltungsrot vun der Eisebunn 
vertrueden ass, konnt eis och dozou keng Äntwert ginn. Ech 
ginn awer dovunner aus, datt an deenen nächste Méint dat 
gereegelt ass. Et gi jo nach P&R-en dorëmmer an ech huelen 
un, datt et iwwerall d’selwecht gehandhaabt gëtt. Wann et déi 
eng Säit «payant» ass, da muss et déi aner Säit och «payant» 
sinn. An effektiv, déi Geschicht mat deem M-Pass, dee jo eng 
Méiglechkeet ginn huet fir erauszefannen, ob een den Zuch 
hëlt oder net, déi ass net méi ginn, wann den Transport bis 
gratis ass. Et muss ee kucken, wéi dat da vun der Eisebunn 
respektiv vu Regierungssäit geplangt ass. 

Becker Romain (déi gréng): 

Et wier net schlecht, wann et «payant» wier. Well et ass jo 
ëffentleche Raum an dee muss u sech bezuelt ginn. Wa mir e 
Raum zoubetonéieren, da musse mer awer iergendeppes 
dofir kréien. Et kann een net einfach Raum zoubetonéieren. 
An eisen Ae sollt et dann awer schonn «payant» sinn. Wa mer 
schonn eppes versigelen, da sollen d’Leit och dofir bezuele fir 
eng bleche Këscht 24 Stonnen dohinner ze stellen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Wann ech gutt informéiert sinn, dann ass dat ee vun ärer 
Partei, deen MDDI-Minister an Transportminister ass. Dat wier 
dee richtege Mann fir unzeklappen. 

Becker Romain (déi gréng): 

Jo, ech wollt dat nëmme just hei soen. Mir huelen dat och mat. 

Accord à l’unanimité. 

3.6.1. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de réaménagement de l'entrée principale de la 
maison «Pesch» à Pétange: vote du décompte – décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 80.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 80.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 76.674,16 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.2. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d'installation de bornes pour défibrillateurs sur le 
territoire de la commune de Pétange: vote du décompte - 
décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Total du crédit approuvé: 45.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 45.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 37.454,20 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.3. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de remplacement de la détection d'incendie du 
centre de recyclage à Rodange: vote du décompte - 
décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 13.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 13.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 12.228,20 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.4. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de mise en place d'un voile solaire à la crèche 
«Kordall» à Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 38.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 38.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 33.355,97 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.5. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 
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Travaux de renouvellement des infrastructures (phase 1) 
de la rue de Niederkorn à Pétange: vote du décompte - 
décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Total du crédit approuvé: 530.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 530.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 474.975,41 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.6. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de démolition et de remise en état de la chaussée 
et des pignons avoisinants de la maison «Heintz» à 
Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 100.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 100.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 90.583,98 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.7. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d’installation d’un chauffage au chalet des terrains 
de jeux de boules à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 10.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 10.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 7.105,54 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.8. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d'installation d'un nouvel éclairage au terrain de 
football principal à Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 110.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 110.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 102.878,10 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.9. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de modification de la ventilation extérieure du 
centre sportif à Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 15.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 15.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 12.659,24 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.10. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de modification de la ventilation des terrains 
squash du centre sportif à Pétange: vote du décompte - 
décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 35.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 35.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 31.920,13 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.11. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de renouvellement de la ventilation du hall 
polyvalent à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 26.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 26.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 25.649,14 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.12. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Établissement d'un audit énergétique de la piscine «PIKO» 
à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 6.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 0,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 6.000,00 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.13. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de conservation du sous-sol de la piscine «PIKO» 
à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 200.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 200.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 197.404,60 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 
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3.6.14. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de remise en état des filtres de la piscine «PIKO» 
à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 110.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 110.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 78.088,72 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.15. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de réfection de la toiture mobile de la piscine 
«PIKO» à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Total du crédit approuvé: 100.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 100.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 97.227,00 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.16. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de remplacement de la menuiserie extérieure du 
centre culturel à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Total du crédit approuvé: 110.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 115.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 114.924,83 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.17. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de remplacement de la centrale de détection 
d'incendie de la maison de la culture «A Rousen» à 
Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Total du crédit approuvé: 17.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 17.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 16.769,40 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.18. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d'installation de l'équipement pour la station radio 

«Péiteng On Air» au bâtiment «AUDEO» à Lamadelaine: 
vote du décompte - décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Total du crédit approuvé: 85.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 85.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 74.435,32 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.19. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d'installation de panneaux acoustiques à l’école 
«Neiwiss» à Rodange: vote du décompte - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 45.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 45.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 43.917,12 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.20. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux d'aménagement de salles de classe 
supplémentaires au grenier de l’école «Am Park» à 
Pétange: vote du décompte - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 605.000,00 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 605.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 469.694,07 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

3.6.21. 
Administration générale. 
Décomptes de travaux extraordinaires. 

Travaux de réaménagement de la rue de la Providence et 
des cours de récréation des écoles de Lamadelaine: vote 
d’un crédit supplémentaire de 7.320,94 euros et du 
décompte adapté - décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Total du crédit approuvé: 635.083,59 € (TTC) 
Total du devis approuvé: 720.000,00 € (TTC) 
Total de la dépense: 635.083,59 € (TTC) 

Accord à l’unanimité. 

4.1. 
Enseignement. 
Approbation de la liste d’ancienneté des instituteurs (m/f) 
pour l’année scolaire 2019/2020 – décision. 
Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Accord à l'unanimité. M. Gira, ayant quitté la salle, n'a pas 
pris part au vote. 
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4.2. 
Enseignement. 
Organisation des classes de neige pour l’année 2020 – 
décision. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

L’activité aura lieu du 15 au 23 janvier 2020 à Steinach Am 
Brenner en Autriche et le nombre des participants sera de 215 
élèves et de 31 adultes. 

Accord par 15 voix et 2 abstentions (déi gréng). 

5. 
Enseignement musical. 
Introduction d’une nouvelle taxe relative aux frais de 
participation à l’enseignement musical – décision. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir sinn dobäi, fir eng nei Tax fir d’Museksschoul anzeféieren. 
An zwar hu mer jo elo d’Gemeng Käerjeng, déi dobäi komm 
ass, a mir hunn och d’Gemeng Dippech. An do hu mer 
geduecht, fir deenen da Rechnungen auszestellen, an zwar an 
der Héicht vu 780 Euro d’Joer pro ageschriwwene Schüler, déi 
bei eis an der Museksschoul sinn. Déi Gemenge sinn och 
averstane fir dat ze honoréieren. 

Et ass och esou, datt d’Harmonisatioun vum Enseignement 
musical am Gemengesecteur dat och zouléisst. Mir hu jo 
verschidden Tariffer fir Resident an Net-Resident, a wa mer 
dat haut elo hei stëmmen, da kënne mer d’Schüler aus deene 
Gemengen als Resident betruechten. Et ass dat eng flott 
Saach, well et si vill Kanner, déi vun do bei eis an 
d’Museksschoul kommen. Dat belieft och eis Museksschoul 
an et gesäit ee bei den Aktivitéiten, datt dat zum Deel den 
Niveau hieft. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Mech géif interesséieren, wat – nom Subsid vum Staat – eis 
reell Käschte sinn. Déi 780 Euro pro Schüler wäerte jo kaum 
eis Käschten decken. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Déi 780 Euro decken ni dat, wat eis e Schüler kascht. Scho 
mat dem Bau an deene ganze Fraise ronderëm – mat deene 
ganze Chargéen – leie mer wäit iwwer 2.000 Euro pro Schüler 
pro Joer. Et ass awer wéinstens en Obolus, déi mer kréien. Si 
sinn awer gewëllt, fir eppes fir hir Schüler bäizedroen. Ech 
hoffen emol nach ëmmer, datt vu ministerieller Säit dat e 
wéineg aneschters arrangéiert gëtt. Wann elo emol dat neit 
Gesetz eraus ass, soll et jo emol an déi Richtung goen, datt 
mer wéinstens déi 75% géife kréien, déi mer ëmmer vum 
Ministère versprach kritt hu wat de Museksunterrecht 
ubelaangt, mee déi mer awer bis elo nach ni esou kritt hunn. 
An och ass déi ganz Berechnung e wéineg onduerchsiichteg. 
Mee do si jo elo nei Berechnungen am gaangen an et ass jo 
och e ganz neit Gesetz an der Maach, esou datt mer hoffe fir 
dat an der nächster Zäit regulariséiert ze kréien an datt et fir 
d’Gemengen net méi grad esou eng ganz grouss Laascht gëtt 
wéi dat de Moment ass. Haaptsächlech fir déi Gemengen, déi 
eng Museksschoul hunn. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Well eigentlech ass et fir déi Gemengen, déi der elo genannt 
hutt, einfach, fir net selwer eng Museksschoul ze bedreiwen 
oder ze bauen, wann se hir Käschte quasi op Péiteng kënnen 

ofwälzen. Wa mir 2.000 Euro pro Schüler bezuelen a si 
bezuelen nëmme 780 Euro, da si mir an deem System als 
Gemeng immens fein vis-à-vis vu Suessem an Dippech an 
deem dote Fall. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Dat ass richteg, mee mir huele jo awer och hei e sozialen a 
kulturelle Volet mat eran. Och beim Sport hu mer der jo vill, déi 
vun auswäerts heihinner kommen. Mir setzen och d’Terrainen 
an d’Sportshalen zur Verfügung. Mee dat heiten ass elo eng 
Saach, wou ee seet, datt nach esou vill Chargéen hir Paien 
hei kréien. An dat ass och dat, wat dee ganze Budget vun de 
Museksschoulen an d’Luucht dreift. 

Wann een awer elo esou kleng Gemenge kuckt ewéi Dippech, 
da kann een sech och d’Fro stellen, wéi vill Schüler se 
iwwerhaapt hunn. An dat géif dann och e grousse Budget fir 
esou eng Gemeng ausmaachen, wa se hir eege 
Museksschoul hätten. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Si kéinten awer wéinstens déi reell Käschte bezuelen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Si droen alt eppes zu eise Käschte bäi. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Dat ass besser ewéi näischt. 

Dann hätt ech nach eng zweet Fro, an dat hat ech schonn eng 
Kéier ubemierkt an dofir wäerte mer eis och bei dësem Punkt 
enthalen. Ass et net méiglech, datt fir déi Schüler, déi sech 
aktiv an enger Musek bedeelegen an d’Cortègen asw. 
verschéineren, datt een deene symbolesch géif d’Coursë fir 
näischt ginn, well d’Gemeng jo awer och géif dovunner 
profitéieren. 30 Euro ass elo net d’Welt, mee et wier awer e 
schéine Geste, wou een de Museke kéint entgéint bréngen, 
wann déi Coursë fir déi, di aktiv an enger Musek wieren, fir 
näischt wieren. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Et wier wuel e schéine Geste, mee mir dierfen awer net 
vergiessen, datt eis Subsiden, déi mer de Museks-
gesellschaften zoukomme loossen, haaptsächlech Subside si 
fir dat, wat se fir d’Jugend maachen. A mir si jo och higaangen 
an hunn déi Subsiden extra erhéicht, an dat haaptsächlech 
och fir d’Jugend. Esou datt mer op deem Gebitt awer schonn 
eisen Obolus an de Veräiner bäigi fir eng Jugendaarbecht, déi 
do gemaach gëtt. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Domadder sinn ech averstanen, Mee d’Taxe d’inscription ass 
jo fir de Schüler selwer an net fir d’Museksgesellschaft. Op der 
aner Säit kënnt jo nach dobäi datt dat, wat 
d’Museksgesellschaften do kréien, se meeschtens brauche fir 
d’Instrumenter ze bezuelen. An do soen se, datt déi 120 Euro, 
déi d’Gemeng fir d’Instrumenter drasetzt, schonn en Dumping-
Präis ass. Eigentlech sinn dat jo och net déi reell Käschte vun 
der Museksschoul. Et ass dat schonn eng Konkurrenz-
situatioun fir d’Museksgesellschaften, wann de Schüler gesot 
kritt, du brauchs net an e Cortège an du brauchs néierens ze 
goen. Fir 120 Euro d’Joer, dat ass 10 Euro de Mount, kriss de 
an der Museksschoul en Instrument geléint. Bei de 
Museksgesellschafte kritt een et zwar fir näischt, mee dofir 
muss een awer Aktivitéite matmaachen. Dat heescht, 
deementspriechend ass et schonn e bëssen en Dumping-
Präis, wa se 120 Euro bezuele fir en Instrument geléint ze 
kréien. 
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Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Et dierf een net Museksschoul a Museksgesellschaft 
verwiesselen. Eng Museksgesellschaft ass e Loisirs, wou een 
dann duerno ka säin Instrument spillen oder och bei 
gewëssenen Aktivitéite matmaachen, an dat mat deem, wat een 
an enger Schoul geléiert huet. Mir däerfen net vergiessen, datt 
d’Museksschoul eng Schoul ass. Do muss een eppes léieren, 
do muss een sech de Concourse stellen, do muss ee gewëssen 
Exame maachen. An do léiert een. An dat, wat een do geléiert 
huet, dat kënnt duerno och der Museksgesellschaft zegutt. An 
do droe mir jo awer och scho villes bäi zum kulturelle Liewen an 
eiser Gemeng. An do muss een awer ëmmer nach e klengen 
Ënnerscheed maache mat deem, wat ee léiere geet, a mat 
deem, wat een duerno enger Gesellschaft ka bréngen. An dofir 
si mer der Meenung, datt mer net ze vill alles solle matenee 
vermëschen an dat awer nach e wéineg strukturell halen, an dat 
och nach e wéineg gedeelt halen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Ech deelen är Analys, wat dat Kulturellt ubelaangt. Mee fréier 
war et esou – wann een an d’Museksschoul gaangen ass – da 
krut ee gesot, da géi an d’Jugendmusek an da kriss de däin 
Instrument an da kanns de dech do bedeelegen. 
Hautdesdaags ass et esou, datt een 10 Euro de Mount bezilt 
an da brauch een net an eng Musek ze goen. 

Conter-Klein Raymonde, Schäffen: 

Mir soe jo net zu de Kanner, datt se net sollen an eng Musek 
goen. Mir si grad déi an der Museksschoul, déi soen, datt wa 
se e bestëmmten Niveau hunn, da sollen se och an eng Musek 
goe fir och eng Praktik ze kréien a fir do kënne mat ze üben 
an nach méi ze üben. 

Natierlech huet eng Museksschoul ëmmer nach Instrumenter, 
déi net grad an eng normal Musek passen. Déi Schüler, déi 
Mandolinn, Piano oder Violoncello maachen, déi sinn 
natierlech net esou an enger Musek gefrot. Mee d’Blos-
instrumenter ginn ëmmer vun eis motivéiert, esoubal se e 
gewëssenen Niveau hunn, fir an eng Musek ze goen. 

Wann awer e Schüler net wëll goen, da kënne mir en och net 
forcéieren. 

Accord par 15 voix et 2 abstentions (Piratepartei). 

6.1. 
Personnel communal. 
Création d’un poste d’employé communal (m/f) pour les 
besoins de l’Office social – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Dir wësst, datt mir d’Leit am Office social astellen an dann an 
den Office social detachéieren. Mir si vum Kommitee, 
respektiv vum Verwaltungsrot an de Leit, déi do schaffen, 
informéiert ginn, datt d’Zuel vun den Dossieren, déi am Office 
social traitéiert ginn, permanent an d’Luucht geet. Dir gesitt 
och duerno um Budget 2020, dee mer iech virstellen, wéi déi 
Chifferen an d’Luucht ginn. Mir hunn och eng Populatioun vun 
deene Leit, déi musse betreit ginn, déi ëmmer méi grouss gëtt, 
an dat och, well d’Awunnerzuel reegelméisseg an d’Luucht 
geet. Esou datt mer et fir richteg fannen – a mir hunn och en 
deementspriechende Courrier un de Familljeministère 
gemaach – fir elo emol e Posten ze schafe fir e weideren 
Assistant oder eng weider Assistante sociale anzestellen, fir 
dee Volume vun Aarbecht ze meeschteren. 

Accord à l'unanimité. M. Becker, ayant quitté la salle, n'a 
pas pris part au vote. 

6.2. 
Personnel communal. 
Allocation d’une prime d’opérateur informatique à un 
fonctionnaire communal – décision. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Accord à l'unanimité (vote secret). 

7.1. 
Affaires sociales. 
Convention avec le Ministère de l’Éducation nationale, de 
l’Enfance et de la Jeunesse fixant la participation financière 
aux frais de construction de la nouvelle Maison Relais à 
Lamadelaine – approbation. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Aux termes de la convention, l’Etat accorde une participation 
financière limitée à: 
• 50% du coût de la construction et/ou de l’aménagement de 

la structure pour les services d’éducation et d’accueil pour 
enfants destinée à l’accueil de 242 enfants scolarisés, 
avec un montant maximum de 10.000,00 euros par chaise; 

• Cette participation financière est augmentée de 2.500,00 
euros par chaise pour le premier équipement spécifique 
(max. 120 enfants scolarisés); 

• En cas d’aménagement d’une cuisine de production, la 
participation financière est augmentée de 125.000,00 
euros; 

• En cas d’aménagement d’une aire de jeux extérieure, la 
participation financière est augmentée de 8.500,00 euros; 

Le montant total maximum de la subvention étatique pour 
lesdites structures atteindra ainsi 2.853.500,00 euros (TVA et 
honoraires compris). 

Approbation à l’unanimité. 

7.2. 
Affaires sociales. 
Convention avec l’association ProActif ASBL et 
l’Association des Musées et Tourisme Ferroviaires (AMTF 
Train 1900) ASBL relative à la réinsertion de chômeurs sur 
le marché du travail – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La convention, d’une valeur de 244.270,48 euros (HTVA), 
prend effet le 1er janvier 2020 et est conclue pour une durée 
de 12 mois avec possibilité de tacite reconduction. 

Approbation à l'unanimité. M. Mertzig, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

7.3. 
Affaires sociales. 
Aide financière de 10.000 euros à allouer à l'association 
sans but lucratif "Action Solidarité Tiers Monde", de 
Luxembourg, pour la promotion de produits locaux en vue 
d’améliorer le revenu des femmes dans la Région des 
Savanes au Togo – décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 
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Goergen Marc (Piratepartei): 

Ech fannen et eng gutt Saach a vu mir aus kéinte mer nach all 
Joer méi Geld spenden. Ech hu just zu deenen 3 Projeten eng 
allgemeng Fro. Ech hu gesinn, datt do Bréiwer erakommen a 
wou déi ASBLen da Geld froen. Wéi ass dann iwwerhaapt 
d’Auswiel? Wéi gëtt am Schäfferot decidéiert, wéi eng ASBL 
geholl gëtt? Gëtt et do e Konzept, wou genee Kadere gesat 
sinn, wéi eng Projeten ënnerstëtzt ginn? 

Da ginn et och verschiddener, déi schonn immens déck 
Enveloppë kréie vum Ausseministère. Wéi ass et do? Gëtt dat 
och gekuckt? Well et gi jo ASBLen, déi net vum 
Ausseministère eppes kréien an awer ganz flott a gutt Saache 
maachen, an déi vläicht heiansdo d’Geld méi néideg hätte wéi 
déi, di schonn déck Staatsenveloppë lénks a riets kréien. Ginn 
et do iergendwellech Krittären oder wéi leeft do d’Auswiel? 

Mertzig Romain, Schäffen: 

Bei där Panoplie vun Demanden, déi mer erakréien, ass u 
sech eng vun de Konditiounen, datt déi ONGen och vum 
Ministère de la coopération mussen ënnerstëtzt ginn. Grond 
dofir ass, datt dann och do automatesch eng gewësse Kontroll 
hannendrun ass. 

Bei der ASTM ass et e bësse spezifesch. Déi kréien all Joer 
eppes vun eis, well mer do en Engagement geholl hunn am 
Kader vum Klimabündnis. An déi aner wiele mer da geziilt 
eraus, wou mer awer probéieren, datt mer net all Joers deene 
selwechte ginn, mee datt mer kucken datt déi verschidden 
ONGen, déi Demanden eraginn, a reegelméissegen Ofstänn 
dobäi sinn. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

Dat heescht, et gëtt éischter gekuckt a wéi enger Zäit een 
d’Demande gemaach huet wéi wat de Projet selwer ass. Gëtt 
et e Konzept wou ee seet, datt een dëst Joer d’Frae 
sensibiliséiert, dat nächst Joer d’Agrikultur an dat Joer drop 
d’Kanner, asw.? Oder geet et einfach queesch duerch de 
Gaart? 

Mertzig Romain, Schäffen: 
Et ass eis ëmmer wichteg, datt mer haaptsächlech ëmmer 
d’Kanner cibléieren, déi direkt oder indirekt hannendru stinn. 
Bei deem heite Projet ass dat jo och de Fall mat de Familljen. 
An do stinn d’Kanner dann och am Virdergrond. 

Goergen Marc (Piratepartei): 
Gëtt et dann do e schrëftlecht Dokument, wat d’Krittäre sinn? 

Mertzig Romain, Schäffen: 
E schrëftlecht Dokument gëtt et net. Dat si Krittären, wou mer 
eis awer ënnert eis festgeluecht hunn. 

Goergen Marc (Piratepartei): 
Ass et da méiglech, datt déi Krittären eng Kéier schrëftlech 
festgehale ginn? 

Mertzig Romain, Schäffen: 
Dat kann een eng Kéier kucken. Mee dann hu mer vläicht och 
duerno d’Situatioun, datt et net zu 100% dra passt an dann hu 
mer aner Diskussiounen. Wann een sech Krittäre gëtt, da setzt 
een sech och automatesch Contrainten. An dofir hu mer dat 
ëmmer probéiert fir «en bon père de famille» ze geréieren. An 
ech mengen, dat ass eis an der Vergaangenheet och ëmmer 
relativ gutt gelongen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Ech géif awer eng Propose maachen. Wann dir elo 
iergendwellech Iddien hutt, fir an eng bestëmmte Richtung ze 

goen, da kënnt der dat jo ëmmer och deem zoustännege 
Schäffe matdeelen an da kann hien dat och bei enger nächster 
Decisioun berécksiichtegen. 

Goergen Marc (Piratepartei): 

D’Iddi war einfach, datt een eng Aart Punktesystem hätt, a wou 
ee kéint kucken. Dir hutt elo den Ausseministère ugeschwat, 
an dat kéint jo da schonn ee Krittär sinn. A wann dat eng Kéier 
niddergeschriwwen ass, da weess een och, wat fir Krittäre 
berécksiichtegt ginn. Dat wier dann och vill méi objektiv, bei 
deene Bréiwer déi erakommen, fir eng Entscheedung ze 
treffen. Mir kënnen awer gären do eng Kéier den Exercice 
maachen – am Gemengerot oder an enger passender 
Kommissioun – fir do eppes auszeschaffen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Gitt eis eng Propositioun eran. Mir kënnen dat ëmmer am 
Kader vun där Propositioun eng Kéier kucken. 

Accord à l’unanimité. 

7.4. 
Affaires sociales. 
Aide financière de 10.000 euros à allouer à l'association 
sans but lucratif "CSI Lëtzebuerg ONG", de Luxembourg, 
pour le projet de reconstruction des infrastructures 
scolaires ravagées par la guerre au Sud-Soudan – 
décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Accord à l’unanimité. 

7.5. 
Affaires sociales. 
Aide financière de 10.000 euros à allouer à l'association 
sans but lucratif "ONG Le Soleil dans la Main", de Winseler, 
pour le projet relatif à l’accroissement des disponibilités 
d’un complexe scolaire dans la commune de Koudougou 
au Burkina Faso – décision. 

Explications par M. Romain Mertzig, échevin. 

Accord à l’unanimité. 

7.6. 
Affaires sociales. 
Budget rectifié de 2019 et du budget de l’exercice de 2020 
de l’Office social – approbation. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Den 23.10.2019 gouf dëse Budget am Verwaltungsrot vum 
Office social guttgeheescht. Dir gesitt och, an dat hat ech 
virdru scho gesot, datt mer wéinst dem Schafe vun deem neie 
Poste vun engem Assistant social deem Chiffer vun deenen 
Ausgabe Rechnung droen. D’Ausgabe vum Office social 
klammen och permanent. Mir haten 1,9 Milliounen Euro am 
Joer 2018. Mir hunn 2,1 Milliounen am Rectifié 2019 a mir hu 
bal 2,5 Milliounen Euro am Budget 2020 stoen. Dir gesitt, datt 
do d’Aarbechte fir déi Leit, déi do schaffen, permanent an 
d’Luucht ginn. An dofir hinnen och emol eng Kéier vun hei aus 
e grousse Merci, esouwuel dem Verwaltungsrot wéi och deene 
Leit, déi um Terrain schaffen, den Assistantes socialen, wéi 
och deene Leit, déi am Sekretariat schaffen. E grousse Merci 
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fir déi Aarbechten, déi se maachen am Kader vun dëser 
wichteger Aufgab fir eis Biergerinnen a Bierger. 

Polfer John (CSV): 

Wat de Budget rectifié 2019 ugeet, esou hu mer do 2.323.809 
Euro Recetten an 2.147.155 Euro Ausgabe stoen. Dat mécht e 
Benefice vun 176.654 Euro. Wa mer dann de Boni vun 2018 
mat 169.910 Euro dobäihuelen, dann hätte mer e schéine 
Benefice vun 346.565 Euro gemaach. Do wëll ech awer direkt 
soen, datt et kee Benefice ass, well mer nach iwwer 700.000 
Euro ausstoen hu vu Leit, wou mer Secourse remboursabel 
gemaach hunn an déi mer nach missten zeréckkréien. Mir hunn 
an deene leschten zwee Joer awer och do e bëssen – loosse 
mer soen – geraumt an dat doduerch, datt mer méi Secourse 
ginn hunn an näischt méi remboursabel gemaach hunn, an och 
mat eisem Receveur ofgemaach hunn, datt mer bei Leit, déi 
einfach net méi opzefanne sinn a wou mer sécher sinn, datt déi 
Suen net méi erakommen, datt mer déi Suen dekontéiert hunn. 

Wann ech dann elo bei de Budget 2020 kommen, esou huet 
den Office social fir dat kommend Joer 2.614.337,45 Euro an 
de Recetten. Ech zielen iech elo hei déi Haaptrecetten op: 

Vun der Gemeng kréie mer 749.782,75 Euro. An och dee 
selwechte Betrag kréie mer vum Ministère. 

Vun der Oeuvre Grande-Duchesse Charlotte sinn 200.000 
Euro virgesinn. Hei wësse mer jo, datt dee Betrag ka 
wiesselen, well et ass jo eng Lotterie. Dëst Joer hu mer 
191.504 Euro kritt. Déi Sue ginn haaptsächlech gebraucht, fir 
Gemengewunnengen erëm an d’Rei ze setzen. D’Gemeng 
huet jo 23 Appartementer an 2 Haiser. 3 Appartementer 
dovunner stinn der Main Tendue zur Verfügung. 

Aner Recettë sinn: CNS (125.000 Euro), Fonds national de 
solidarité (80.000 Euro), Caisse nationale des prestations 
familiales (75.000 Euro), ADEM (17.500 Euro), Bénéficiaires 
sous gestion (125.000 Euro), Remboursement salaires 
SNAS/ONIS (274.754,50 Euro), Frais de bureaux (16.800 
Euro), Loyers SNAS/ONIS (15.387,50) a fir Krankendeeg CNS 
(1.000 Euro). Dat sinn eigentlech déi gréisste Recetten, déi 
am Budget 2020 virgesi sinn. 

Wann ech dann elo op d’Ausgaben ze schwätze kommen, 
esou steet do de Conseil d’administration dra mat 18.450 
Euro. Do ginn awer 50% vum MIFA a 50% vun der Gemeng 
gedroen. D’Frais de représentation wieren 2.500 Euro. Dat ass 
awer zu 100% d’Gemeng. D‘Frais de formation (2.500 Euro), 
dat ass erëm 50% MIFA a 50% d’Gemeng. Personnel 
refacturé par la commune (240.232 Euro) ass och zu 50% vum 
Ministère a 50% vun der Gemeng. Location informatique 
(14.000 Euro) och zu 50% Ministère a 50% Gemeng. Aides 
aux personnes dans le besoin (654.500 Euro) zu 50% 
Ministère a 50% Gemeng. Déi 654.000 Euro ass den Total vun 
alle Secoursen, déi ech awer hei net wëll all eenzel opzielen, 
well, dat ass eng ganz Säit am Budget. 

Fourniture de bureaux (10.000 Euro) och zu 50% MIFA a 50% 
Gemeng. Loyers bâtiments (33.852,50 Euro) 50% MIFA a 
50% Gemeng. Loyers Secours (175.000 Euro) 50 % Ministère 
a 50% Gemeng. Bei deem Betrag vun 175.000 Euro si mer 
dëst Joer schonn no bei 150.000 Euro ukomm, an d’Joer ass 
nach net eriwwer. 

Den Total vun den Ausgaben 2020 beleeft sech op 
2.452.187,42 Euro. Do ass awer och schonn d’Ausgab fir déi 
nei Persoun, wou mer elo deen neie Poste gestëmmt hunn, 
schonn um Ministère ugefrot an och schonn am Budget 
virgesinn. 

Den Office social huet festgestallt, datt an deene leschte puer 
Méint d’Zuel vun de Leit, déi et net méi ronn kréie fir hire Loyer 
ze bezuelen, an d’Luucht gaangen ass. Hei ass eis Regierung 

gefuerdert, fir Neel mat Käpp ze maachen, an net nëmmen 
«mir missten» oder wéi d’Fransouse soen «on a cas», mee 
wierklech bëllege Wunnraum ze schafe fir déi vill an ëmmer 
méi Leit, déi mam Mindestloun mussen auskommen. 

Wéi soll ee mat 1.500, 1.700 oder och nach 2.000 Euro dezent 
liewe kënnen, wann een 1.000 oder 1.100 Euro Loyer muss 
bezuelen. An net ze vergiessen, wann en och nach Waasser, 
Gas, Elektresch, asw. ze bezuelen huet. 

Ech sinn awer schockéiert, wann ech Fotoe gewise kréien, 
wou Leit, déi an eiser Gemeng wunnen, Neen, hausen, e 
Loyer vu 500 oder 600 Euro bezuelen, an d’Proprietären et net 
fäerdeg brénge fir hir Wunnengen ze erneieren an nëmmen 
d’Geld an d’Täsch stiechen. 

Dir Dammen an Hären, ech wier frou, wann der de Budget 
2020 am Intressi vun deene mannerbemëttelte Leit géift 
stëmmen. 

Approbation à l’unanimité. 

8. 
Ordre public. 
Prorogation de l’heure de fermeture des débits de boissons 
publics à l’occasion de certaines fêtes ou festivités en 2020 
– décision. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Accord à l’unanimité. 

9.1. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite de terrains sis 
à Pétange, lieux-dits «Am Wäissebrill» et «Rue de la 
Résistance» avec une contenance totale de 0,35 are, de la 
part de M. Henri Nangeroni et Mme Danielle Nangeroni – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. M. Breyer, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

9.2. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis 
à Rodange, lieu-dit «Rue Michel Rodange» avec une 
contenance de 7,70 ares, de la part de la société Elsa 
Immo SARL – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. MM Arendt et Breyer, ayant 
quitté la salle, n'ont pas pris part au vote. 

9.3. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis 
à Pétange, lieu-dit «Rue Charlotte» avec une contenance 
estimée de 1,00 are, de la part de la société Sara Immo 
SARL – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 
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Approbation à l'unanimité. M. Breyer, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

9.4. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis 
à Rodange, lieu-dit «Avenue Dr Gaasch» avec une 
contenance de 0,21 are, de la part de la société Kalista 
Immo SA – approbation. 
Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l'unanimité. M. Breyer, ayant quitté la salle, 
n'a pas pris part au vote. 

9.5. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Providence», de la part de 
M. Patrick Muller et Mme Milena Ghetti – approbation. 
Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 0,10 are se 
fait au prix de 75,00 euros. 

Approbation à l'unanimité. MM Breyer et Goergen, ayant 
quitté la salle, n'ont pas pris part au vote. 

9.6. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
José Aparecido Cardoso et Mme Elizabeth Bezerra 
Branquinho Cardoso – approbation. 
Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 0,15 are se 
fait au prix de 112,50 euros. 

Approbation à l'unanimité. MM Breyer et Goergen, ayant 
quitté la salle, n'ont pas pris part au vote. 

9.7. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Celestino Ruivo Caçador et Mme Sîlvia Ruivo Caçador – 
approbation. 
Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 0,43 are se 
fait au prix de 322,50 euros. 

Approbation à l'unanimité. M. Goergen, ayant quitté la 
salle, n'a pas pris part au vote. 

9.8. 
Propriétés. 
Compromis concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Pétange, lieu-dit «In der Laach», de la part de M. Henri 
Joachim – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 5,10 ares se 
fait au prix de 51.000,00 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

9.9. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à 
Rodange, lieu-dit «Rue de la Gendarmerie» avec une 
contenance de 0,33 are, de la part de la société 
Immobilière Krypton SA – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

9.10. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition gratuite d’un terrain sis à 
Rodange, lieu-dit «Rue de la Terre Noire» avec une 
contenance de 0,35 are, de la part de Mme Maria Breyer – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

Approbation à l’unanimité. 

9.11. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de Mme 
Véra Rospert – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 0,57 are se 
fait au prix de 427,50 euros. 

Approbation à l’unanimité. 

9.12. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition d’un terrain sis à 
Lamadelaine, lieu-dit «Rue des Prés», de la part de M. 
Roger Marchetti et Mme Marie Gansen – approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

L’acquisition du terrain avec une contenance de 0,57 are se 
fait au prix de 427,50 euros. 

Approbation à l'unanimité. Mme Bouché-Berens, ayant 
quitté la salle, n'a pas pris part au vote. 

9.13. 
Propriétés. 
Acte concernant l’acquisition de terrains sis à Lamadelaine, 
lieu-dit «Im Deich», de la part de M. Roger Niedercorn – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 
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L’acquisition des terrains (terre labourable) avec une 
contenance totale de 60,50 ares se fait au prix de 36.300,00 
euros. 

Approbation à l'unanimité. Mme Bouché-Berens, ayant 
quitté la salle, n'a pas pris part au vote. 

9.14. 
Propriétés. 
Acte concernant la vente d’un terrain sis à Rodange, lieu-
dit «Rue Joseph Philippart», à Mme Anja Larsen – 
approbation. 

Explications par M. Pierre Mellina, bourgmestre. 

La vente du terrain avec une contenance de 0,22 are se fait 
au prix de 154,00 euros. 

Approbation à l'unanimité. Mme Bouché-Berens, ayant 
quitté la salle, n'a pas pris part au vote. 

9.15. 
Propriétés. 
Acte de constitution de servitude relatif à un terrain 
communal sis à Pétange, lieu-dit «Rue Antoine Nangeroni» 
avec la société Youbuild Immobilier SARL – approbation. 

Explications par M. Jean-Marie Halsdorf, échevin. 

Approbation à l’unanimité. 

9.16. 
Propriétés. 
Convention avec la société Creos concernant l’installation 
d’un poste de transformation à Lamadelaine, rue Nicolas 
Thill – approbation. 

Explications par Mme Raymonde Conter-Klein, échevine. 

Approbation à l’unanimité. 

10. 
Urbanisation. 
Demande de morcellement de la part de M. Carlo Collé pour 
le compte de Mme Anna Winandy concernant un terrain sis 
à Lamadelaine, lieu-dit «Rue de la Fontaine» – décision. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Dëst Morcellement ass noutwenneg, well der wësst jo, datt mer 
virun e puer Méint e Compromis ënnerschriwwen hunn, wou mir 
dee Bauerenhaff mat deem Schapp a mat engem Terrain 
hannendru wëlle kafen. Elo geet et drëm, fir deen och als 
Morcellement ofzegrenzen, fir datt mer och dem Kadaster dës 
Grenze kënne matdeelen an den Acte och ka gemaach ginn. 

Scheuer Romain (déi gréng): 
Kënnt der eis soen, wat mat deem Bauerenhaff geschitt, wa 
mer esou wäit sinn? Firwat bleift nieft dem Lot 1 an dem Noper 
dee Passage am Lot 2? Wësst der schonn, wat am Lot 2 sollt 
gebaut ginn? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 
Dir wësst jo, datt deen Terrain hannendru bis an 
d’Groussgaass consideréiert gëtt als PAP Nouveau quartier. 

Do leien éischt Ebauchë vir, Diskussiounspläng vir, fir deen 
Deel vum Zentrum vu Lamadelaine nei ze lotisséieren. Dat 
kënnt natierlech an d’Prozedur an do wäert natierlech de 
Gemengerot – wann et esou wäit ass a wann emol déi eenzel 
Etappe vun deem PAP realiséiert sinn – mat dësem Dossier 
konfrontéiert ginn. 

Bei deem Wee tëscht dem Haff an deem aneren Haus ass och 
am Plan directeur, dee mir hei am Gemengerot och scho 
matgeliwwert kruten am Kader vum PAP, schonn e Fousswee 
virgesinn, fir och domadder den Accès op deen Terrain 
hannendru kënnen ze garantéieren. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Dat gëtt just e Fousswee a kee Wee fir d’Autoen? 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Et gëtt kee Wee fir d’Autoen. Dat ass esou schmuel, datt dat 
onméiglech wier. 

Wat soll an dee Bauerenhaff kommen? Ech kann iech soen, 
datt mer eis zu dësem Zäitpunkt nach net déi néideg Gedanke 
gemaach hunn, wat do soll dra kommen. Mir wëllen op jiddwer 
Fall, an dat ass d’Iddi an dat stoung och an der Deliberatioun 
dran, wou mer dem Gemengerot de Punkt ënnerbreet haten, 
datt et gëllt fir den Zentrum vu Rolleng ze beliewen. Wa mir 
dee Bauerenhaff mat deem Hall niewendrun enger neier 
Affektatioun zouféieren, da musse mer dat och am Kader vun 
där Iwwerleeung maachen. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Kënnt der mer dann nach just soen, ob dat Bauerenhaus, dat 
mer do kaaft hunn, gehëtzt ass. Well uewe riets steet d’Fënster 
op vum Bau. An da mécht et net vill Sënn, datt mer hëtzen. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Et ass esou, datt fir de Moment dat Haus nach ëmmer a 
Proprietéit ass vun der Famill Collé. Deen Dag wou mir den 
Acte hunn a wou mir d’Schlëssele kréien, wäerte mir natierlech 
dofir suergen, datt esou Saache wéi dat doten net virkommen. 
Mee fir de Moment ass dat nach ëmmer säi Privathaus an 
esou laang den Acte net gemaach gouf, kann hien nach fräi 
iwwert seng Proprietéit verfügen. Et ass kloer, datt mer dofir 
elo hei dat Morcellement maachen. Dat muss jo dann och 
nach a seng Prozedur goen en Vue vun deem Acte. Ech ginn 
dovunner aus, datt deen Acte Uganks 2020 kann hei am 
Gemengerot gestëmmt ginn. A wann den Acte dann duerch 
ass, da muss d’Transkriptioun nach gemaach ginn, esou datt 
een optimistesch dovunner kann ausgoen, datt fir 
Mäerz/Abrëll 2020 dat Gebai an eisem Besëtz ass. An da 
wäerte mer iech och beim Acte kënne soen, wat mer do 
temporär kënne maachen en Vue vun enger Utilisatioun vun 
dësem Gebai, wuel wëssend, datt mer am Plan pluriannuel 
esouwuel hei am Gemengerot wéi och an eiser 
Schäfferotserklärung bei eisen Iwwerleeungen heifir näischt 
virgesinn haten, an deemno och keng Mëttelen hu fir do 
Investitiounen ze maachen. 

Scheuer Romain (déi gréng): 

Wier et da keng Iddi fir sech ze informéieren, ob dat Haus da 
gehëtzt wier? Well wann dat elo iwwert de Wanter esou do 
steet an et ass net gehëtzt, da schued dat jo awer och dem 
Gebai. A wa mir dat sollen duerno iwwerhuelen an et duerno 
sollen erhalen, an d’Mauere si scho fiicht an dat Ganzt huet 
iwwert eng länger Zäit gelidden, dann ass et och e bësse 
schued, datt mer esou vill investéieren an dat Gebai an duerno 
ass schonn d’Hallschent futti. 

Well beim Gillardinshaus zu Péiteng huet een och gesinn, wéi 
d’Situatioun bannendran ausgesinn huet, well d’Dier stoung 
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grouss op. Et wier awer scho gutt, datt – fir déi Zäit wou mer 
nach net Proprietär sinn – mer géife mam Här Collé 
schwätzen, datt en dofir suergt fir wéinstens d’Fënster 
zouzemaachen. Net datt mer awer duerno ze vill Problemer 
mat de Gebailechkeeten hunn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir wäerten dat doudsécher maachen. Ech hunn dat zur 
Kenntnis geholl a mir maachen dat. Mee, wéi gesot, fir de 
Moment ass hien de Proprietär a mir musse schonn iwwert hie 
fuere fir eng Léisung ze fannen. Mir kënnen als Gemeng elo 
net direkt do intervenéieren. Mee mir wäerten awer natierlech 
op Grond vun ärer Remark den aktuelle Proprietär an d’Bild 
setzen. A wa mer d’Iwwernam maachen, da wäerte mer och 
genee kucken, ob dat Gebai net duerch déi dote Saach 
gelidden huet. Mir wäerten hie kontaktéiere fir datt e seng 
Fënstere soll zoumaachen. 

Stoffel Marco (LSAP): 

Et wollt u sech och déi Fro stellen, wat mam Lot 2 géif 
geschéien. An dat ass jo elo beäntwert ginn. 

Mellina Pierre, Buergermeeschter: 

Mir maachen eis dozou Gedanken iwwert d’Wanterméint a 
kucken, fir iech eng Solutioun virzeleeën. 

Accord à l’unanimité. 

 

 

 

 

Gemeinderatssitzung vom 18. November 2019 
 
Anwesend: 
 

Mellina Pierre, Bürgermeister (CSV) 
 

Halsdorf Jean-Marie, 1. Schöffe (CSV)  
Conter-Klein Raymonde, 2. Schöffe (CSV) 
Mertzig Romain, 3. Schöffe (LSAP) 

Arendt Patrick (CSV) 
Breyer Roland (CSV) 
Conzemius-Holcher Josette (CSV) 
Gira Carlo (CSV) 
Polfer John (CSV) 

Birtz Gaby (LSAP) 
Brecht Guy (LSAP) 
Stoffel Marco (LSAP) 

Becker Romain (déi gréng) 
Scheuer Romain (déi gréng)  
Goergen Marc (Piratepartei) – ab 
Punkt. 3.2. 
Welter Christian (Piratepartei)  
Bouché-Berens Marie-Louise (DP) 

 
Abwesend und entschuldigt: 
 

Goergen Marc (Piratepartei) – bis einschließlich Punkt. 3.1. 

 
1. 
Punkt 1 der Tagesordnung wurde in geheimer Sitzung 
behandelt. 

Der Gemeinderat hat beschlossen, die Entscheidung nicht zu 
veröffentlichen. 

2. - Mitteilungen des Schöffenrates. 
Keine. 

3.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Einnahmen in einer Gesamthöhe von 691.059,02 € - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

3.2. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Schaffung eines leitenden Gremiums für die Bedürfnisse 
des Museums 9’44 – Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

3.3. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Erlaubnis zu Verfahrenshandlungen in einer Streitsache in 
Bezug auf die Einziehung von nicht bezahlten 
Rechnungsbeträgen – Beschluss.  

Beschluss einstimmig. 

3.4. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Arbeiten zur Verlegung einer Transformatorenstation in 
Lamadelaine: Abstimmung über einen Kostenvoranschlag 
und einen Spezialkredit in Höhe von rund 350.000 € (inkl. 
MwSt.) - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

3.5. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Erneuerung des Anschlusses am Kreisverkehr mit Zufahrt 
zum P&R in Rodange – Abstimmung über einen 
Kostenvoranschlag über 405.194,27 € (inkl. MwSt.) - 
Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 



 
Péiteng Aktuell - n° 138  
Gemeinderatssitzung vom 18. November 2019  

 
www.petange.lu - page 34 - 

3.6.1. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außerordentlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Erneuerungsarbeiten am Haupteingang 
zum Haus „Pesch“ in Petingen - Beschluss. 

Gesamtkredit: 80.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 80.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 76.674,16 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.2. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Einrichtungsarbeiten für Defibrillatoren auf 
dem Gemeindegebiet Petingen - Beschluss. 

Gesamtkredit: 45.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 45.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 37.454,20 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.3. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Arbeiten zum Ersetzen einer 
Brandmeldeanlage im Recyclingzenter in Rodange - 
Beschluss. 

Gesamtkredit: 13.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 13.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 12.228,20 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.4. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Einrichtungsarbeiten für das Sonnensegel 
in der Kindertagesstätte „Kordall“ in Petingen - Beschluss. 

Gesamtkredit: 38.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 38.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 33.355,97 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.5. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Erneuerungsarbeiten der Infrastrukturen 
(Phase 1) in der rue de Niederkorn in Petingen – 
Beschluss. 

Gesamtkredit: 530.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 530.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 474.975,41 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.6. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Abriss- und Instandsetzungsarbeiten der 
Fahrbahn und der Giebel in der Nachbarschaft des Hauses 
„Heintz“ in Petingen - Beschluss. 

Gesamtkredit: 100.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 100.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 90.583,98 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.7. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Arbeiten zur Einrichtung einer Heizung im 
Chalet der Pétanque-Felder in Rodange – Beschluss. 

Gesamtkredit: 10.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 10.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 7.105,54 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.8. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Arbeiten zur Einrichtung einer 
Beleuchtungsanlage auf dem Hauptfußballfeld in Petingen 
- Beschluss. 

Gesamtkredit: 110.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 110.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 102.878,10 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.9. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Arbeiten zur Änderung der 
Außenventilation des Sportzentrums in Petingen - 
Beschluss. 

Gesamtkredit: 15.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 15.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 12.659,24 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.10. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Arbeiten zur Änderung der Ventilation der 
Squashfelder im Sportzentrum in Petingen - Beschluss. 

Gesamtkredit: 35.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 35.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 31.920,13 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.11. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Erneuerungsarbeiten an der Ventilation 
der Sporthalle in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 26.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 26.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 25.649,14 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 
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3.6.12. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Aufstellung eines Energie-Audits des 
„PiKo“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 6.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 0,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 6.000,00 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.13. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Erhaltungsarbeiten im Untergeschoss des 
„PiKo“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 200.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 200.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 197.404,60 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.14. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Instandsetzungsarbeiten der Filter im 
„PiKo“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 110.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 110.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 78.088,72 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.15. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Instandsetzungsarbeiten am mobilen 
Dach des „PiKo“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 100.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 100.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 97.227,00 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.16. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Erneuerung der Außenholzarbeiten des 
Kulturzentrums in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 110.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 115.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 114.924,83 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.17. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung des Ersetzens einer Brandmeldeanlage im 
Kulturhaus „A Rousen“ in Petingen – Beschluss. 

Gesamtkredit: 17.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 17.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 16.769,40 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.18. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Einrichtung der Ausstattung der 
Radiostation „Péiteng On Air“ im „AUDEO“ in Lamadelaine 
- Beschluss. 

Gesamtkredit: 85.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 85.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 74.435,32 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.19. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Einrichtung akustischer Paneele im 
Schulgebäude „Neiwiss“ in Rodange - Beschluss. 

Gesamtkredit: 45.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 45.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 43.917,12 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.20. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Abrechnung der Einrichtungsarbeiten in den zusätzlichen 
Klassenräumen im Dachgeschoss des Schulgebäudes 
„Am Park“ in Petingen – Beschluss. 

Gesamtkredit: 605.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 605.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 469.694,07 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

3.6.21. - Allgemeine Verwaltungsangelegenheiten. 
Abrechnungen außergewöhnlicher Arbeiten. 

Erneuerungsarbeiten in der rue de la Providence und den 
Schulhöfen der Grundschule Lamadelaine: Abstimmung 
über einen Zusatzkredit über 7.320,94 € und der 
angepassten Abrechnung – Beschluss. 

Gesamtkredit: 635.083,59 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtkostenvoranschlag: 720.000,00 € (inkl. MwSt.) 
Gesamtausgabe: 635.083,59 € (inkl. MwSt.) 

Beschluss einstimmig. 

4.1. - Schulwesen. 
Bewilligung der Dienstalterliste des Lehrpersonals (m/w) 
für das Jahr 2019/2020 – Beschluss. 

Beschluss einstimmig. Herr Gira hat nicht an der Abstimmung 
teilgenommen. 

4.2. - Schulwesen. 
Organisation der Schneeklassen für das Jahr 2020 – 
Beschluss. 

Beschluss mit 15 Ja-Stimmen und 2 Enthaltungen (déi gréng). 
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5. - Musikunterricht. 
Einführung einer neuen Gebühr in Bezug auf die 
Teilnahmekosten im Musikschulunterricht - Beschluss. 

Beschluss mit 15 Ja-Stimmen und 2 Enthaltungen 
(Piratepartei). 

6.1. - Personalangelegenheiten. 
Schaffung eines kommunalen Angestelltenpostens (m/w) 
für die Bedürfnisse des Sozialamtes - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. Herr Becker hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

6.2. - Personalangelegenheiten. 
Gewährung einer Informatikprämie für einen 
Gemeindebeamten - Beschluss. 

Beschluss einstimmig (geheime Abstimmung). 

7.1. - Soziales. 
Konvention mit dem Ministerium für nationale Bildung, 
Kinder und Jugend zur Festlegung der finanziellen 
Beteiligung an den Baukosten der neuen Maison Relais in 
Lamadelaine - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

7.2. - Soziales. 
Konvention mit der Vereinigung ProActif ASBL und der 
„Association des Musées et tourisme Ferroviaires ASBL“ 
(AMTF Train 1900) in Bezug auf die Wiedereingliederung 
Arbeitsloser auf den Arbeitsmarkt - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Mertzig hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

7.3. - Soziales. 
Finanzhilfe über 10.000 € zu gewähren an die Vereinigung 
ohne Gewinnzweck „Action Solidarité Tiers Monde“ aus 
Luxemburg für die Förderung lokaler Produkte im Hinblick 
auf die Verbesserung der Lage der Frauen in der 
Savannenregion Togos - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

7.4. - Soziales. 
Finanzhilfe über 10.000 € zu gewähren an die Vereinigung 
ohne Gewinnzweck „CSI Lëtzebuerg ONG“ aus Luxemburg 
für den Wiederaufbau der durch Krieg verwüsteten 
Schuleinrichtungen im Süd-Sudan - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

7.5. - Soziales. 
Finanzielle Hilfe über 10.000 € zu gewähren an die 
Vereinigung ohne Gewinnzweck „ONG Le Soleil dans la 
Main“ aus Winseler für ein Projekt im Hinblick auf die 
Erweiterung eines Schulkomplexes in der Gemeinde 
Koudougou (Burkina Faso) - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

7.6. - Soziales. 
Rektifizierter Haushalt 2019 und Haushalt 2020 des 
Sozialamtes - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

8. - Öffentliche Ordnung. 
Verlängerung der Öffnungszeiten der öffentlichen 
Ausschänke anlässlich bestimmter Feste und 
Feierlichkeiten in 2020 - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 

9.1. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenlosen Erwerb von 
Grundstücken in einer Gesamtgröße von 0,35 Ar an den 
Standorten „Am Wäissebrill“ und „rue de la Résistance“ in 
Petingen von Herrn Henri Nangeroni und Frau Danielle 
Nangeroni - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Breyer hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.2. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenfreien Erwerb eines 
7,70 Ar großen Grundstücks am Standort „rue Michel 
Rodange“ in Rodange von der Gesellschaft Elsa Immo 
SARL - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Die Herren Arendt und Breyer haben 
nicht an der Abstimmung teilgenommen.  

9.3. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenlosen Erwerb eines 
geschätzten 1 Ar großen Grundstücks am Standort „rue 
Charlotte“ in Petingen von der Gesellschaft Sara Immo 
SARL – Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Breyer hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.4. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den kostenfreien Erwerb eines 
0,21 Ar großen Grundstücks am Standort „avenue Dr 
Gaasch“ in Rodange von der Gesellschaft Kalista Immo SA 
- Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Breyer hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.5. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „rue de la Providence“ in Lamadelaine von Herrn 
Patrick Muller und Frau Milena Ghetti - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Die Herren Breyer und Goergen 
haben nicht an der Abstimmung teilgenommen. 

9.6. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn José 
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Aparecido Cardoso und Frau Elizabeth Bezerra 
Branquinho Cardoso - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Die Herren Breyer und Goergen 
haben nicht an der Abstimmung teilgenommen. 

9.7. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Celestino 
Ruiva Caçador und Frau Sîlvia Ruivo Caçador - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Herr Breyer hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.8. - Liegenschaften. 
Vorvertrag in Bezug auf den Kauf eines Grundstücks am 
Standort „In der Laach“ in Petingen von Herrn Henri 
Joachim - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.9. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den kostenlosen Erwerb eines 0,33 Ar 
großen Grundstücks am Standort „rue de la Gendarmerie“ 
in Rodange von der Gesellschaft Immobilière Krypton SA - 
Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.10. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den kostenlosen Erwerb eines 0,35 Ar 
großen Grundstücks am Standort „rue de la Terre Noire“ in 
Rodange von Frau Maria Breyer - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.11. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Frau Véra 
Rospert - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.12. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „rue des Prés“ in Lamadelaine von Herrn Roger 
Marchetti und Frau Marie Gansen - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Frau Bouché-Berens hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.13. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Erwerb eines Grundstücks am 
Standort „Im Deich“ in Lamadelaine von Herrn Roger 
Niedercorn- Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. Frau Bouché-Berens hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.14. - Liegenschaften. 
Akt in Bezug auf den Verkauf eines Grundstücks am 
Standort „rue Joseph Philippart“ in Rodange an Frau Anja 
Larsen. 

Bewilligung einstimmig Frau Bouché-Berens hat nicht an der 
Abstimmung teilgenommen. 

9.15. - Liegenschaften. 
Akt zur Schaffung eines Wegerechts in Bezug auf ein 
Gemeindegrundstück am Standort „rue Antoine 
Nangeroni“ mit der Gesellschaft Youbuild Immobilière 
SARL - Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

9.16. - Liegenschaften. 
Konvention mit der Gesellschaft Creos in Bezug auf die 
Einrichtung einer Transformatorenstation in der rue Nicolas 
Thill in Lamadelaine – Bewilligung. 

Bewilligung einstimmig. 

10. - Städteplanung. 
Aufteilungsantrag von Herrn Carlo Collé im Auftrag von 
Frau Anna Winandy in Bezug auf ein Grundstück am 
Standort „rue de la Fontaine“ in Lamadelaine - Beschluss. 

Beschluss einstimmig. 
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AVIS AU PUBLIC 

Morcellement de terrains: 
Morcellement concernant un terrain sis à Lamadelaine, 
rue de la Fontaine n° cadastral 94/2707, présenté par M. 
Carlo Collé pour le compte de Mme Anna Winandy. 
 
Il est porté à la connaissance du public que le conseil communal, 
par sa délibération du 18 novembre 2019, a marqué son accord 
avec le morcellement sous rubrique. 
 
La délibération précitée et les plans y afférents sont déposés au 
service de l’aménagement communal à Pétange, rue du Parc 1B 
où le public pourra en prendre connaissance. 
 
Morcellement concernant un terrain sis à Rodange, 
lieu-dit « A La Wissi », numéro cadastral 1030/4425, 
présenté par Madame Nathalie Miranda. 
 
Il est porté à la connaissance du public que le conseil communal, par sa délibération du 16 décembre 2019, a marqué 
son accord avec le morcellement sous rubrique. 
 
La délibération précitée et les plans y afférents sont déposés au service de l’aménagement communal à Pétange, 
rue du Parc 1B où le public pourra en prendre connaissance. 
 
Conformément à l'article 29 de la loi modifiée du 19 juillet 2004 concernant l’aménagement communal et le 
développement urbain, tout lotissement de terrains réalisé dans une zone soumise à un plan d’aménagement 
particulier «Quartier existant» est décidé par le conseil communal et publié conformément à l’article 82 de la loi 
communale modifiée du 13 décembre 1988. 

En exécution de l’article 13 de la loi modifiée du 21 juin 1999 portant règlement de procédure devant les juridictions 
administratives, un recours en annulation devant les juridictions de l'ordre administratif, un recours contre la décision 
intervenue est ouvert devant le tribunal administratif. 

Ce recours doit être introduit dans les trois mois de la publication du susdit acte. 
 

Vente de bois de chauffage 
 

La commune de Pétange met en vente du bois de chauffage 
(maximum 1 corde par ménage) au prix de 

 
1/2 corde (1 stère): 42,84 euros TTC 
1 corde (2 stères): 85,68 euros TTC 

 
Prix de la livraison: 25 euros par corde 

Prix de la coupe: 25 euros par corde 
 

Le bois proposé provient des forêts étatiques et ne se limite 
pas seulement au bois de hêtre, mais est composé en partie 

d'autres feuillus (érable, frêne,…) 
 

Les intéressés voudront s'adresser personnellement jusqu'au 31.03.2020 
au Service Environnement de la commune de Pétange 

(tél. +352 50 12 51 2030) 
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Composition de la 
population par état civil 

 
Célibataires 9.321 
Divorcés 1.582 
Mariés 7.753 
Séparés 1 
Veufs 1.007 
Total 19.664 
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Les nationalités dans la commune de Pétange 
 

afghane 7 
albanaise 19 
algérienne 23 
allemande 97 
américaine 11 
angolaise 4 
argentine 2 
arménienne 3 
australienne 2 
autrichienne 10 
azerbaïdjanaise 1 
bélarussienne 4 
belge 543 
béninoise 3 
bosnienne 53 
brésilienne 101 
britannique 22 
bulgare 7 
burkinabée 1 
burundais 1 
camerounaise 32 
canadienne 3 
cap-verdienne 119 
chilienne 5 
chinoise 196 
chinoise (Taiwan) 2 
colombienne 1 
congolaise 11 
croate 17 
cubaine 2 
danoise 5 
dominicaine 3 
égyptienne 1 
équatorienne 7 
érythréenne 9 
espagnole 73 
estonienne 4 

finlandaise 4 
française 914 
géorgienne 1 
grecque 12 
guinée-bissau 16 
guinéenne 11 
haïtienne 1 
hongroise 10 
indéterminée 1 
indienne 27 
indonésienne 2 
irakienne 38 
iranienne 10 
irlandaise 15 
islandaise 2 
italienne 557 
ivoirienne 14 
japonaise 1 
kenyane 3 
kosovare 48 
lettonne 4 
libanaise 3 
libyenne 1 
lituanienne 7 
luxembourgeoise 9.952 
macédonienne 6 
malgache 3 
marocaine 45 
mauricienne 2 
mexicaine 3 
moldove 2 
monténégrine 268 
néerlandaise 33 
népalaise 39 
nigériane 7 
nigérienne 1 
nord-coréenne 1 

norvégienne 1 
ougandaise 1 
ouzbèke 1 
pakistanaise 7 
paraguayenne 1 
péruvienne 4 
philippine 18 
polonaise 37 
portugaise 5.733 
roumaine 118 
russe 18 
rwandaise 1 
sénégalaise 15 
serb. + monténégrine 2 
serbe 63 
singapourienne 5 
slovaque 5 
slovène 2 
somalienne 5 
soudanaise 1 
sud-coréenne 1 
suédoise 9 
suisse 4 
syrienne 52 
tchèque 10 
thaïlandaise 7 
togolaise 5 
tunisienne 41 
turque 14 
ukrainienne 8 
vénézuélienne 3 
vietnamienne 4 
  
Total 19.664 
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